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درآمدهای مالیاتی با جلوگیری از فرار مالیاتی جبران شوددرآمدهای مالیاتی با جلوگیری از فرار مالیاتی جبران شود
نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان، 
در  دولت  سیاست  به  اشاره  با 
خصوص افزایش درآمدهای مالیاتی، 
با  دولت  مالیاتی  درآمدها  گفت: 
جبران  مالیاتی  فرار  از  جلوگیری 
والمسلمین  حجت الاسلام  شود. 
مدیرکل  دیدار  در  عبادی زاده  محمد 
استان  محاسبات  دیوان  معاونین  و 
جمعه  امام  دفتر  در  که  هرمزگان 
به  اشاره  با  شد،  برگزار  بندرعباس 
نظارتی  دستگاه های  وظیفه  اهمیت 
اظهار  دولت،  اهداف  تحقق  در 
با  باید  نظارتی  دستگاه های  کرد: 
یاور  و  یار  همواره  پیشگیرانه  نگاه 
اجرای  و  اهداف  تحقق  در  دولت ها 

این  در  و  باشند  کشور  جاری  قانون 
صورت  به  تخلف  و  بی قانونی  با  راه 
هدفمند و هوشمند برخورد شود.وی، 
با  باید  محاسبات  دیوان  کرد:  عنوان 
بررسی  و  کارشناسی  اقدامات  انجام 
مشکلات  مختلف  ابعاد  دسته بندی  و 

مرکز  به  را  آن ها  هرمزگان،  استان 
بهتر  تصمیمات  اتخاذ  برای  کشور 
هر  کند.  ارائه  واقعیت  به  نزدیک  و 
خود  پیشنهادات  هرمزگان  استان  چه 
در  و  کنند  ارائه  کشور  مرکز  به  را 
کشور  ارشد  مسئولان  تصمیم گیری 

قوت  نقطه  یک  باشند،  تاثیرگذار 
فقیه  ولی  می شود.نماینده  محسوب 
مسئله  اشاره  با  هرمزگان،  استان  در 
فرار مالیاتی، بیان کرد: دولت بنا دارد 
را  خود  بودجه  در  مالیات  نقش  که 
تحسینی  قابل  اقدام  که  دهد  افزایش 
مالی  وابستگی  تا  می شود  محسوب 
دیگر  ناپایدار  منابع  سایر  از  دولت 
کاهش پیدا کند اما نباید میزان مالیات 
مختلف  حوزه های  فعالان  دریافتی 
باید  بلکه  داد  افزایش  را  اقتصادی 
مالیاتی را در بخش های  راه های فرار 
سهم  تا  کرد  مسدود  مختلف 
هرمزگان  استان  مالیاتی  درآمدهای 

افزایش پیدا کند.

خبر خبر

منتقله  بیماری های  منطقه ای  آموزشی  کارگاه 
از پشه آئدس، ویژه کارشناسان حشره شناسی 
میزبانی  به  استان ها  محیط  و  کار  سلامت  و 
رئیس  است.  برگزاری  درحال  بندرعباس 
این  گفت:  هرمزگان  پزشکی  علوم  دانشگاه 
هرمزگان،  استان های  ویژه  آموزشی  کارگاه 
کرمان، فارس، خوزستان و یزد است.غلامعلی 
جاودان افزود: این کارگاه به مدت سه روز با 
هدف آموزش و آمادگی در برابر بیماری های 
می شود.  برگزار  مهاجم  آئدس  پشه  از  منتقله 
وی گفت: در این کارگاه منطقه ای موضوعاتی 
شامل همه گیرشناسی )اپیدمیولوژی( بیماری های 
درس  و  تجربه ها  مهاجم،  آئدس  از  منتقله 
در  منتقله  بیماری های  با  مبارزه  آموخته های 
ایران و سایر کشورها، معرفی برنامه ملی کنترل 
بیماری های منتقله از آئدس، کلید تشخیص پشه 
ها، مدیریت محیط زیست و روش های بهسازی 
انسانی  محیط و نظام مراقبت حشره شناسی و 
تشخیص  آزمایشگاه  عملی  می شود.کار  ارائه 
پشه نوع آنوفل، آئدس و تشخیص گونه آئدس 
می شود.دکتر  کارگاه  این  در  اجرا  نیز  اجیپتی 
شهنام عرشی رئیس مرکز مدیریت بیماریهای 
رئیسی  احمد  دکتر  بهداشت،  وزارت  واگیر 
رئیس اداره کنترل ناقلین وزارت بهداشت، دکتر 
تقی زاده معاون مالی اداری دانشکده بهداشت 
تهران و سرپرست ایستگاه تحقیقات بندرعباس 
بهداشتی  معاون  ذاکری  عبدالجبار  دکتر  و 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان در این کارگاه 

تخصصی حضور دارند.

بندرعباس میزبان کارگاه منطقه ای 
بیماری های انتقالی از پشه آئدس 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان از 
واریز 5۱2 میلیارد ریال حقوق دولتی به خزانه دولت 
از ابتدای سال تاکنون و رشد ۱۸5 درصدی آن خبر 

به  اشاره  با  قاسمی در جمع خبرنگاران  داد. خلیل 
استان  معادن  دولتی  حقوق  درصدی   ۱۸5 رشد 
هرمزگان، اظهار کرد: از ابتدای امسال تاکنون در 
ازای مواد معدنی استخراج شده 5۱2 میلیارد ریال 
حقوق دولتی به خزانه دولت واریز شده است که 
این میزان نسبت به مدت مشابه سال قبل ۱۸5 درصد 
رشد داشته است.وی افزود: مهمترین مواد معدنی 
تزئینی،  از 263 معدن شامل سنگ  استخراج شده 
سنگ گچ، آهن سنگ لاشه و سنگ آهک هستند.

برای  جاری  سال  در  اولویت هایی  گفت:  قاسمی 
حوزه معدن در نظر گرفته شده و به صورت عملیاتی 

اولویت  مهمترین  که  می شود  پیگیری  کاربردی،  و 
های این سازمان، فعال سازی معادن راکد در سطح 
همچنین  و  معادن،  تولید  رشد  برای  تلاش  استان، 
دریافت حقوق دولتی معوق سال های گذشته است.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان در 
نیز  معادن  دولتی  هزینه کرد حقوق  نحوه  خصوص 
گفت: حقوق دولتی دریافت شده به حساب خزانه، 
واریز و درصدی به استانها بازگردانده می شود تا در 
زیرساخت،  ایجاد  ۱4 جهت  ماده   6 تبصره  راستای 
رفاه و توسعه شهرستان ها با اولویت بخشی که معدن 

در آن واقع شده است هزینه شود.

گفت:  قشم  فرودگاه  مدیرکل  رجبی  ناصر 
پروازی  مسیر  خارجی،  پروازهای  برنامه  در 
یافته  افزایش  هفته  در  پرواز   4 به  قشم_دوبی 
قشم_مسقط  مسیر  اندازی  راه  در صدد  و  است 
نیز هستیم.رجبی در خصوص پروژه های عمرانی 
بلاک  تکنیکال  پروژه  افزود:  قشم  فرودگاه 
و پس  را سپری می کند  پایانی  مراحل  فرودگاه 
از تهیه تجهیزات مربوط به برج مراقبت و اتمام 
ادامه  می رسد.وی  بهره برداری  به  سازی  محوطه 
داد: پروژه نصب دیواره حفاظتی اطراف فرودگاه 
و تعویض فنس های حفاظتی نیز در دست انجام 
در  کرد:  اظهار  قشم  گاه  فرود  مدیرکل  است. 
و  پرواز رفت  از ۸۰  بیش  هفته  فرودگاه در  این 
انجام می شود.وی یادآور شد: در حال  برگشت 
ایران  ایر،  قشم  هواپیمایی  شرکت های  حاضر 
ایر، کیش ایر، زاگرس، سپهران، معراج، چابهار، 
آساجت، فلای پرشیا و... در فرودگاه قشم فعالیت 
می کنند.به گفته رجبی روزانه بیش از ۸۰ پرواز 
رفت و برگشت در فرودگاه قشم فعال است و با 
توجه به شرایط جوی و خنک شدن هوا و افزایش 
تقاضای مسافران، در فصل سرد سال مطابق روال 

سال های پیش، به بیش از 2۰۰ پرواز نیز می رسد.

از  هرمزگان  دریانوردی  و  بنادر  مدیرکل 
جذب 3۰ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری 
بندری  پروژه ای  اجرای  برای  خصوصی 
خبر داد. حسین عباس نژاد در حاشیه بازدید 
نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان از اداره 
کل بنادر و دریانوردی، با اشاره به همکاری 
بی نظیر سران قوه برای جهت دهی کشور به 
سمت اقتصاد دریاپایه، اظهار کرد: در شرق 
و غرب استان هرمزگان شاهد توسعه و ایجاد 
زیرساخت های بندری هستیم و در این راستا 
بندر جدید لنگه در غرب هرمزگان و بندر 
شده  ایجاد  استان  شرق  در  مکران  جدید 
است.وی، با ذکر این نکته که در مرکز استان 
هرمزگان نیز شاهد کلنگ زنی اتصال اراضی 
24۰۰ هکتاری به بندرشهید رجایی خواهیم 
گردشگری  پروژه های  کرد:  عنوان  بود، 
متعددی  دریایی  مسافری  ایمنی  و  دریایی 
توسط اداره کل بنادر و دریانوردی تعریف 
شده است که طرح توسعه بندر شهید حقانی، 
اسکله نخل ناخدا و اسکله گردشگری جزیره 
هرمز از جمله این پروژه ها محسوب می شوند.

با  هرمزگان،  دریانوردی  و  بنادر  مدیرکل 
پروژه های  اجرای  در  که  نکته  این  ذکر 
بندری به خوبی مشارکت بخش خصوصی 
از  بیش  کرد:  تصریح  است،  شده  جلب 
قراردادهای  با  پروژه  تومان  میلیارد  3۰ هزار 
بخش  توسط  سرمایه گذاری  مختلف 
در  هرمزگان  بندری  حوزه  در  خصوصی 
حال سرمایه گذاری است.عباس نژاد بیان کرد: 
توسعه و احداث بندربوموسی و بندرسیریک 
بنادر و دریانوردی  پروژه های مهم   از جمله 
معیشت  و  محلی  اقتصاد  می تواند  که  است 
تاثیر قرار دهد که  نیز تحت  مردم منطقه را 
در سفر رئیس جمهور به استان هرمزگان به 

بهره برداری خواهد رسید.

اجرای پروژه های بندری در دستور کار : 

جذب ۳۰ هزار میلیارد 
تومان سرمایه گذاری 

خصوصی 

رشد ۱۸۵ درصدی حقوق دولتی معادن در هرمزگان

پـرواز قشـم، دوبی 
افزایش یافت 

از  هرمزگان  وشهرسازی  راه  مدیرکل 
مسکن  ملی  نهضت  برای  زمین  تامین 
استان هرمزگان به میزان 2 هزار و ۹۰۰ 
هکتار خبر داد و گفت: این میزان زمین 
تعیین  از سهمیه  حدود 3۰ درصد بیش 

راه  مدیرکل  کمالی  عباس  است.  شده 
روند  درباره   ، هرمزگان  وشهرسازی 
استان  در  مسکن  ملی  نهضت  پیشرفت 
هرمزگان در حوزه تامین زمین و تکمیل 
برای  نیاز  مورد  زمین  گفت:  واحدها 
هرمزگان  استان  مسکن  ملی  نهضت 
برای  استان  سهمیه  از  بیش  درصد   3۰
نیز  اراضی  واگذاری  و  تامین  سال،   4
 ۹۰۰ و  هزار   2 معادل  که  شده  آغاز 
وشهرسازی  راه  است.مدیرکل  هکتار 
طرح  در  استان  سهمیه  کل  هرمزگان 
را 65  برای 4 سال  ملی مسکن  نهضت 

 5۰ افزود: حدود  و  دانست  واحد  هزار 
و  شهری  تعداد  این  از  واحد  هزار 
و   است  روستایی  نیز  واحد  هزار   ۱5
عملیات اجرایی همه واحدها در سراسر 
تعداد  است.کمالی  شده  آغاز  استان 
متقاضیان ثبت نام کننده را بیش از ۱4۰ 
این  از  گفت:  و  کرد  اعلام  نفر  هزار 
میزان 4۰ هزار نفر واحد شرایط بودند.

هرمزگان  وشهرسازی  راه  مدیرکل 
درباره نوسازی واحدهای بافت فرسوده 
بندرعباس  کرد:  اظهار  استان  این  در 
فرسوده  بافت  شهری  نقطه   ۱۱ دارای 

گرفته  فرا  را  آن  درصد   43 که  است 
تشویقی  بسته های  افزود:  است.وی 
وزارت راه و شهرسازی در حوزه بافت 
فرسوده پیگیری شده و تعداد واحدهای 
سال  پایان  تا  بخش  این  در  افتتاح  قابل 
رسید.کمالی  خواهد  واحد  هزار   4 به 
بین  بخشی  مشارکت چند  اینکه  بیان  با 
نوسازی  حوزه  در  مختلف  ارگان های 
است، گفت:  انجام  حال  فرسوده  بافت 
به شهرداری ها  این زمینه  سهمیه قیر در 
انجام  نیز  معابر  آسفالت  و  گرفته  تعلق 

شده است.

واگذاری زمین طرح نهضت ملی مسکن آغاز شد 

 مدیرعامل فولاد کاوه نشان ویژه »داوطلبی« دریافت کرد  مدیرعامل فولاد کاوه نشان ویژه »داوطلبی« دریافت کرد 
داوطلبی  طرح  نخست  مرحله  یافتن  پایان  با 
مشارکت  طریق  از  »خیرآب«،  آب  خیرات 
همکاری  و  کیش  جنوب  کاوه  فولاد  داوطلبانه 
برای  قشم  تاسیسات  و  برق  آب،  شرکت 
برخوردار  کمتر  روستاهای  آبی  تنش  کاهش 
یک هزار  بر  افزون  شماری  کام  قشم،  جزیره 
اهالی  از  خانوار   2۰5 و  نیازمند  روستانشین  نفر 
این  کنارسیاه  و  بالا  باغ  روستاهای  بضاعت  کم 
جزیره، شیرین شد که به پاس این اقدام ابتکاری، 
را  »داوطلبی« خود  ویژه  نشان  ایران  احمر  هلال 
کاوه  فولاد  مدیرعامل  حسینی«  عباس  »سید  به 
طرح  نخست  مرحله  پایانی  آیین  کرد.  تقدیم 
شنبه  سه  روز  »خیرآب«  آب  خیرات  داوطلبی 
رسید  پایانی  ایستگاه  به  حالی  در  آبان ماه   ۱6
شده  درج  زمانبندی  های  ریزی  برنامه  طبق  که 
برای  پاییز  فصل  پایان  تفاهمنامه چهارجانبه،  در 

بود؛  شده  گرفته  نظر  در  طرح  این  اختتامیه 
سه  زمانبندی  برنامه  از  زودتر  روز   ۹۰ یعنی 
خانگی  آب  مخزن   2۰5 تحویل  مراسم  ماهه. 
با حضور »حجت الاسلام غلامرضا  2۰۰۰لیتری 
امام جمعه شهرستان قشم، »سیدعباس  حاجبی«، 
فولاد کاوه جنوب  حسینی«، مدیرعامل شرکت 

و  مدیره  هیئت  رییس  داوری«،  »شهرام  کیش، 
مدیر عامل شرکت آب و برق و تأسیسات قشم، 
»کامبیز قهرمانی«، مشاور رئیس سازمان داوطلبان 
»محمد  اسلامی،  احمر جمهوری  جمعیت هلال 
علی موذن تبار«، معاون جذب و ساماندهی این 
امیری کیا«،  پاسدار »حجت  سازمان و سرهنگ 

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه قشم در محوطه 
کمتربرخوردار  و  محروم  روستای  مرکزی 
کنارسیاه، واقع در منطقه فوق بحرانی تنش آبی 
غرب جزیره قشم برگزار شد. سازمان داوطلبان 
جمعیت هلال  احمر نیز علاوه بر ترویج فرهنگ 
از  یکی  عنوان  به   ملی  سطح  در  آب  خیرات 
 2 »نذر آب«،  های طرح کشوری  مجموعه   زیر 
ارشد شرکت  مدیران  به  را  داوطلبی  ویژه  نشان 
برق  فولاد کاوه جنوب کیش و شرکت آب و 
رسالت های  ایفای  راستای  در  قشم  تاسیسات  و 
نشان  این  که  کند  اهدا  بشردوستانه،  و  انسانی 
داوطلبی هر چهار سال یک بار، در ایران به خیران 
و  بشردوستانه  های  طرح  حامی  شرکت های  و 
در  کننده  مشارکت  اجتماعی  مسوولیت  ایفای 
می  گیرد که یک  »نذرآب« صورت  ملی  طرح 

اقدام منحصربفرد محسوب می شود.
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محفوظ  هویتش  دادم  قول  »میم«  سام گیس-به  بنفشه 
بماند. »میم«، 4۰ ساله است و ساکن شهر لنگرود. »میم«، 
با دود،  موادفروش شهر بود و بعد از 2۰ سال زندگی 
ببیند. 3  دنیا را جور دیگری  می خواست پاک شود و 
بار برای ترک اعتیاد اقدام کرده بود، اما بی فایده بود. بار 
چهارم، 5 سال قبل یا با همان روزشمار خودش؛ 5 سال و 
4 ماه و 24 روز قبل )تا ۱5 آبان ۱4۰2( رفت کمپ »گام 
اول رهایی« که مدیر و همتاهایش را می شناخت، چون 
روزگاری نه چندان دور، مشتری اجناسش بودند.۸ روز 
در کمپ »گام اول رهایی« زندگی کرد و همین ۸ روز 
کفایت می کرد بفهمد در این مرکز درمان اعتیاد، کرامت 

انسانی و حقوق ابتدایی آدم ها رعایت نمی شود. 
همه مددجوها، داوطلب و خودمعرف بودن؟

به هیچ وجه. الان هم کسی داوطلب و خودمعرف نمیاد. 
از کلانتری و زندان و بهزیستی و اجباری و دستبند به 
می تونم  می کردن.  رهاشون  اونجا  و  می آوردن  دست 
بگم که من تنها خودمعرف اون کمپ بودم و به همین 
دلیل جرات نمی کردن به من بی احترامی کنن. خیلی کم 
پیش میاد که فردی با پای خودش بره کمپ چون مواد، 
چیزی نیست که آدم ازش دل بکنه.حدود 5۰ نفردر این 
کمپ بودند توی اتاقی که باید دو نفر بخوابن، ۱۰ نفر 
می خوابیدن. برای مددجوها تخت دو طبقه و سه طبقه 
زده بودن ولی کل زندگیت توی همون تختت خلاصه 
می شد و خارج از تخت و روی زمین، جای نشستن نبود. 
توی کمپ، قانون جنگل حاکمه. کمپ عین زندانه و 

فقط در ظاهر، اسمش خانه بهبودیه.
مقامات استان به من گفتن که 5 سال قبل مجوز کمپ 
به دلیل همین بدرفتاری ها باطل شده و در مجوز جدید، 
گروه دیگری اداره کمپ رو به عهده گرفتن. خبر داری 
که زمان آتش سوزی و صبح جمعه ۱2 آبان، چند نفر 
توی کمپ بودن؟به من گفتن علاوه بر این 32 نفری که 
فوت کردن، حدود ۱5 نفر توی بیمارستان بستری شدن 
و ۸ نفر هم فرار کردن که اسم این ۸ نفر اصلا در لیست 
مددجوها و پرسنل کمپ نبوده، اما پنجشنبه شب، داخل 

کمپ بودن.
یا پرسنل کمپ، فرد غریبه اجازه  از مددجو  مگه غیر 
داره داخل کمپ بمونه؟این ۸ نفر توی کمپ زندگی 

می کردن.
چه وقت و چطور از حادثه آتش سوزی باخبر شدی؟من 
هر روز ساعت 5 یا 6 صبح بیدار میشم و روزای جمعه 
یا  ماهیگیری  میرم  و  بشم  بیدار  زودتر  می کنم  سعی 
کوهنوردی که آرامش بگیرم. صبح جمعه هم مشغول 
ماهیگیری بودم. حدود ساعت ۸ صبح، دوستانم تلفن 
که  دلایلی  به  من  گرفته.  آتش  کمپ،  گفتن  و  زدن 
می بینم.  رو  این کمپ  روز  هر  بدم،  توضیح  نمی تونم 
بعد از این تلفن، به سرعت خودم رو به خیابون کمپ 
رسوندم ولی اون موقع، همه  چیز تموم شده بود و جسدا 
از  مامورا مشغول جلوگیری  فقط  و  بودن  برده  رو هم 

حضور مردم بودن.
دوستانت از این حادثه چی گفتن؟

گفتن ۸ نفر که نورچشمی یا رای باز یا غریبه یا پولدار 
اما بی جا و مکان بودن و توی دفتر کمپ می خوابیدن، 
فرار کردن. از اون ۸ نفر، دو نفرشون مشتری من بودن. 
این چند روز، بهشون تلفن زدم، تلفنشون زنگ می خوره 
دستگیر  شاید  می کردم  فکر  اول  نمیدن.  جواب  ولی 
شدن. اینا توی صفحه اینستاگرام من هستن و صفحه شون 
حتی این چند روز فعال بوده و صفحه اینستاگرام من رو 
دنبال کردن و مطلب و عکسامو می بینن ولی اگر چیزی 

می نویسم، هیچ جوابی نمیدن. مثل روح، ساکتن.
این 8 نفری که فرار کردن، بیمار بهبود یافته 

بودن؟

بله، آدم عادی که به کمپ ترک اعتیاد نمیره. اینا بهبود 
یافته بودن ولی توی اتاق مددجوها نمی خوابیدن. اتاق 
مددجوها، مثل زندان زیر ۸ دو تا قفل می خورده. این ۸ 
نفر، کلید داشتن که تونستن فرار کنن و الان همه کسانی 
که این جزییات رو شنیدن، این سوال رو می پرسن که 
شماها که کلید داشتین، چرا اون در لعنتی رو باز نکردین 
و اون 32 نفر رو نجات ندادین در حالی که می دونستین 
مدرسه،  پارکینگ  توی  میشن؟  کباب  زنده  زنده  اونا 
چند تا ماشین بوده و اینایی که فرار کردن، ماشینا رو 
هم با خودشون بردن. چطور ماشینا رو از مدرسه بیرون 
آوردن؟ چطور ممکنه ۸ نفر آدم، کلید در و ماشین رو 
داشته باشن ولی قفل اتاق مددجوها رو باز نکنن؟ یکی 
از رفقای من که نزدیک همین کمپ مغازه داره و بچه 
می خوابید.  کمپ  همین  می رفت  شبا  بعضی  قزوینه، 
اینجا  به بچه های کمپ میگه امشب میام  پنجشنبه هم 
می مونم. آخر شب، استوری از رقص بچه های کمپ 
دیدم،  که  رو  استوری  گذاشت.  صفحه اش  توی 
خوشحال شدم که چه خوشن. وقتی استوری گذاشتن، 
یعنی گوشی تلفن داخل کمپ رفته. چطور با اون گوشی 

تلفن آتش سوزی رو خبر ندادن؟
رفیق شما زنده است؟زنده است. با 5۰ درصد سوختگی، 
به بیمارستان رشت اعزام شده و با ماسک اکسیژن نفس 

می کشه چون ریه اش به طور کامل از بین رفته.
هیچ فکر نکردین این حادثه، عمدی بوده؟

چرا، به عمدی بودنش هم شک کردیم، چون یکی از 
مددجوهایی که نجات پیدا کرده، شاهد بوده که آتش 
از یک گوشه لمبهِ )تیر و صفحه های چوبی در سقف 
به  زدن  هم  به  چشم  یک  در  ایران(  شمال  خانه های 
سرعت  گر گرفته. چطور ممکنه این صفحه های چوبی 
سقف آتش بگیره و به سرعت بسوزه مگر اینکه بنزین و 
ماده اشتعالزا روی چوب ریخته باشن. عکسا رو دیدی؟ 
این طوری  ربع  یک  ظرف  ساختمون  یک  میشه  مگه 

بسوزه؟
کل سقف مدرسه چوبی بوده؟بله، بقیه ساختمون هم از 
بتن بود. پنجره ها هم حفاظ داشت و نمی تونستن بیرون 
بیان. همسایه که می خواسته با پتک در رو باز کنه، قفل 
در، هیچ تکون نخورده. مامور آتش نشانی مجبور شد 

حفاظ در رو با سنگ چرخ ببره.
باعث  بخاری  که  میگن  استان  مقامات 
آتش سوزی شده. اونجا بخاری داشت؟ بخاری 

هیزمی یا گازی اونجا روشن بوده؟
زمان ما بخاری نبود ولی اگر بعدها بخاری گذاشته باشن 
احتمالا بخاری گازی بوده.الان هوای لنگرود در این حد 
سرده که باید بخاری روشن کنین؟اصلا، من این روزا 

حتی تا آخر شب با بلوز آستین کوتاه هستم.
پس حتی معلوم نیست آتش چطور روشن شده؟نه، 5۰ 
درصد آتش سوزی از سقف بوده. ما، فیلم دوربین رو 
نگاه کردیم. کنج سقف، شعله کوچکی هست و بعد، 
انگار که سقف،  میاد.  تا آخر سقف  آتش یک دفعه 
بنزینی باشه. توی فیلم دوربین معلومه که سقف انقدر 

خشک و قابل اشتعال بوده که ظرف 5 دقیقه، این آتش 
بود  بخاری عامل آتش سوزی  میاد.اگر  تا آخر سقف 
می شد.بچه ها  شروع  اتاق  و کف  داخل  از  آتش  باید 
دوربین  فیلم  در  ما هم  غافلگیر شدن.  از آتش سقف 
دیدیم که آتش از سقفه. در مصاحبه ها گفته میشه که 
بخاری آتش گرفته و پرده سوخته. فرض کنیم آتش 
از بخاری و از کف اتاق باشه، فرض کنیم از جمع اون 
3۰ یا 4۰ نفر آدم توی اتاق، یک نفر خواب آلود بوده 
یا دو نفر، حواس شون نبوده، چرا از بین این 3۰ یا 4۰ 
نفر، یک نفر یک پتو برنداشته شعله کف رو خاموش 
کنه؟ اونجا دستشویی بود و سطل آب اونجا همیشه پر از 
آب بود. چطور این همه آدم نمی تونستن یک سطل آب 
بریزن و آتش کف رو خاموش کنن؟ اونجا تخت های 
سه طبقه زده بودن و ارتفاع دیوار اتاقا به اندازه ای بود 
که اگه روی تخت طبقه سوم می خوابیدی و از جا بلند 
می شدی، سرت به سقف می خورد. وقتی سقف اتاق 
انقدر کوتاه بود، آیا نمی شد با سطل آب، آتش سقف 

رو خاموش کرد؟
مرگ این بچه ها از خفگی نبوده؟

این بچه ها به شیون افتاده بودن. چند روز قبل، یکی از 
از  و  اومد  ما  پیش  بود  پیدا کرده  نجات  بچه هایی که 
»اول  تعریف کرد که  این طور  لحظه های حبس شدن 
داد زدیم، بعد امام حسین و خدا رو صدا کردیم، بعد 
گفتیم مادر، بابا. ... یک جایی دیگه تسلیم شدیم، یک 
گوشه نشستیم و دستمون رو بالای سرمون بردیم که این 
چوب های آتش گرفته که داره از سقف روی سرمون 
می ریزه، توی صورتمون نخوره و روی دستمون بیفته و 
بسوزه.« این بابا گفت که لحظه های آخر، همه اونجا کنار 
دیوار نشسته بودن و فقط زوزه می زدن چون هیچ راه 

فراری از اون زندان نداشتن.
و این فرد از آتش گرفتن سقف و پرده و بخاری 

چه چیزی به یاد داشت؟
گفت  گرفته؟  آتش  پرده  که  دیدی  تو  پرسیدم  ازش 
داره  سرمون  بالای  سقف  دیدم  شدم،  بیدار  وقتی  من 
افتاده.زمین  پایین  و  گرفته  آتش  هم  پرده  و  می سوزه 
سیمان بود و کف اتاق هم فرش بود و تخت ها هم پتو 
داشتن. اگر آتش از زمین شروع شده بود حتما با پتو 

خاموش می شد.
مردم منطقه با فعالیت این کمپ مشکلی نداشتن؟نه، به 
من گفتن که مردم منطقه آتش رو خاموش کردن، چون 
اولین ماشین آتش نشانی که به محل رسید، آب نداشت، 
و  نداشت  بلند  شلنگ  هم  آتش نشانی  ماشین  دومین 
سومین ماشین آتش نشانی زمانی به محل حادثه رسید 
که دیگه همه  چیز تموم شده بود. چنین چیزی ممکنه؟ 
ماموری که حافظ امنیت کشوره آیا ممکنه اسلحه ای به 

دست بگیره که گلوله نداشته باشه؟
رو  حادثه  که  نبوده  تلفن  مددجوها گوشی  اتاق  توی 
نباید  مددجو  نداره.  تلفن  مددجوها  بدن؟اتاق  خبر 
گوشی تلفن داشته باشه. مثل زندان. البته امکانات زندان 
بیشتره. من چند سال زندان بودم. زندان، حداقل یک 

فضای ورزش داره، آرایشگاه داره، حموم و دستشویی 
جدا داره. دستشویی و حموم این کمپ، یکی بود. تنها 

دستگاه تلفن کمپ، توی اتاق مدیریت بوده.
اگر یک مددجو سکته کنه یا یکی از مددجوها رو بکشه، 
مدیریت چطور با خبر میشه؟شنیدم که در اتاق مددجوها 
دوربین مداربسته نصب بوده و این دوربین به کلانتری 
مددجوها،  اسکان  محل  چون  بوده،  وصل  هم  منطقه 
مکان عمومی محسوب می شده، اما این دوربین، باید به 
گوشی مدیریت هم وصل بوده باشه همون طور که من به 
عنوان صاحب مغازه، به دوربین مداربسته مغازه ام وصل 
هستم تا وقتی خودم حضور ندارم، ببینم که شاگردم با 
حادثه،  از  بعد  ظاهرا،  می کنه.  برخورد  چطور  مشتری 
دوربین تمام مغازه های اطراف کمپ رو برای بررسی 
فیلم ها بردن. دوربین ها باید جوابگو باشن البته به شرطی 
که واقعیت اعلام بشه.بوی اون خیابون و اطراف کمپ، 
هنوز بوی سوختگی و دوده؟ فضای اون خیابون الان 
چطوره؟ احوال آدمای اون خیابون؟ احوال شما که با این 

بچه ها همدرد بودین؟
خانواده ها میان از بالای دیوار کمپ سرک می کشن که 
داخل رو ببینن و گریه می کنن و میرن. این چند روز، 
کل شهر، آدمایی که هیچ  وقت دور و اطراف کمپ 
نمی دیدم، میان کنار دیوار کمپ ترمز می زنن. از زنی 
که با عصا میاد تا بچه کوچیک، بلوک سیمانی کنار 
دیوار می گذارن و سرک می کشن و از بالای دیوار به 
این ساختمون سوخته که سقفاش ریخته نگاه می کنن 
و با گریه میرن. من هر بار که این صحنه رو، این حال 
خانواده ها رو می بینم، تمام انرژیم رو از دست میدم. حالم 
خوب نیست. من، روزی از همین بچه ها بودم. ولی باید 
با این وضع کنار بیام. باید بپذیرم. توی این خیابون، همه 
مغازه دارها پرچم سیاه جلوی مغازه هاشون زدن. باید از 
این روزها بگذریم. آیا غیر از سهل انگاری، اسم دیگه ای 
میشه برای این حادثه گذاشت؟ من زندان شهرمون رو 
آتش زدم. همون روز جمعه هم به مامورای انتظامی که 
اومده بودن کنار کمپ، این رو گفتم. ما 2۰ نفر بودیم. 
ما زندان لنگرود رو به خاطر مواد مخدر آتش زدیم. ولی 
تا عده ای دیدن که ما آتش گرفتیم و افتادیم روی زمین 
و داریم می سوزیم، به سرعت دویدن و ما رو خاموش 
کردن. چطور ممکنه من 35 نفر آدم رو توی اتاقی حبس 
نگذارم؟کپسول  اختیارشون  در  امکاناتی  هیچ  و  کنم 
بوده. همون جایی که  مدیریت  دفتر  توی  آتش نشانی 
کپسول  مددجوها،  اتاق  بودن.  ساکن  نورچشمی ها 

آتش نشانی نداشته.
اولین نفری که از آتش سوزی باخبر شده کی 

بوده؟
انقدر  بچه ها  این  شیون  صدای  می گفتن  محلی  مردم 
زیاد بوده که همسایه ها با خبر شدن. همگی با هم گیر 
تعدادی شون،  از  شدن.  آب  همگی  سوختن.  و  کردن 
فقط اسکلتشون موند که قابل شناسایی هم نبود و برای 
تشخیص هویت، جسد رو فرستادن رشت. اینا عین چوب 
سوخته بودن. از لباس و قیافه شون هیچ نمونده بود. تا دو 
روز قبل، فقط جسدایی رو به خانواده شون تحویل دادن 
که نیمه سوخته بود و از صورت و قیافه اش چیزی مونده 

بود که قابل شناسایی باشه.
این 32 نفری که به دلیل سوختگی فوت کردن 

رو می شناختی؟
دیدم.  رو  کمپ  عکسای  می شناختم.  رو  کمی  تعداد 
حتی دشمنت هم باشه راضی به این جور مرگ نیستی. 
اینا انسان بودن. تا دو روز اصلا نتونستم کار کنم. حالم 
بد بود. هر کسی اومد دم مغازه، گفتم کار نمی کنم. ظهر 
دوشنبه بعضی هاشون رو دفن کردن و برای بعضی هاشون 

مراسم ترحیم گرفته بودن که رفتم مراسم.

کمپ عین زندانه، فقط اسمش خانه بهبودیهکمپ عین زندانه، فقط اسمش خانه بهبودیه
روایت یکی از بهبودیافتگان کمپ »گام اول رهایی« از حادثه آتش سوزی کمپ ترک اعتیاد لنگرود: روایت یکی از بهبودیافتگان کمپ »گام اول رهایی« از حادثه آتش سوزی کمپ ترک اعتیاد لنگرود: 

خبر

مرکز  انقلاب  و  عمومی  دادستان 
طرح  اجرای  از  هرمزگان  استان 
سراهای  قلیان  جمع آوری  ضربتی 
خبر  بندرعباس  ساحل  در  غیرمجاز 
راستای  در  اقدام  این  گفت:  و  داد 
بهداشت  از  صیانت  و  قانون  اجرای 
اکبری  شد.عارف  انجام  عمومی 
ضربتی  طرح  اجرای  به  اشاره  با 
غیرمجاز  سراهای  قلیان  جمع آوری 
از  پس  افزود:  بندرعباس  ساحل  در 
مردمی  شکایت های  شدن  مطرح 
از  درپی  پی  درخواست های  و 
رییس  تاکید  با  قضایی  دستگاه 
با  برخورد  استان،  دادگستری  کل 
مکان های  در  قلیان  عرضه  مراکز 
در  بندرعباس  به ویژه ساحل  عمومی 
و  گرفت  قرار  دادستانی  دستورکار 
تعداد  ممکن  زمان  کوتاه ترین  در 
قابل توجهی از قلیان ها از این مراکز 

جمع آوری شد.
عرضه  قضایی،  مقام  این  گفته  به 
قلیان به عنوان یک خطر جدی برای 
سلامت افراد جامعه یکی از مصادیق 
اقدامات خلاف قانون است و دستگاه 
می دهد  اطمینان  مردم  به  قضایی 
سلامت  تهدیدکننده  عوامل  با  که 
و  قاطعیت  با  عمومی  بهداشت  و 
کند.دادستان  برخورد  اغماض  بدون 
قانون  اجرای  استان هرمزگان،  مرکز 
اماکن  در  دخانی  مواد  استعمال  منع 
عمومی با همکاری شبکه بهداشت و 
دیگر دستگاه های متولی را راهکاری 
سلامت  از  حفاظت  به منظور  مناسب 
شیوع  با  مقابله  و  پیشگیری  و  جامعه 

برخی امراض مسری برشمرد.
به  جدی  هشدار  با  همچنین  اکبری 
دلیل  به  متخلف  صنفی  واحدهای 
رعایت نکردن نکات بهداشتی تاکید 
کرد: در راستای دستورالعمل نظارت 
منظور  به  عامه  حقوق  پیگیری  و 
اجرای  حسن  بر  نظارت  و  پیگیری 
انجام  ضرورت  همچنین  و  قوانین 
و  مراقبت  جهت  در  لازم  اقدامات 
عمومی  حقوق  از  قانونمند  صیانت 
با هدف پیشگیری از مخاطرات برای 
عمومی  اماکن  پلیس  از  شهروندان، 
خواسته  متولی  دستگاه های  دیگر  و 
مشاهده  صورت  در  است  شده 
به  بازرسی  حین  تخلف  هرگونه 
مرکز  عوامل  همکاری  با  سرعت 
انجام  را  لازم  اقدامات  بهداشت، 
اعلام  دادستانی  به  را  نتیجه  و  دهند 

کنند.

جمع آوری قلیان ها 
از ساحل بندرعباس 
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 نجمه شمس الدینی : سیدعباس حسینی  مدیر عامل فولاد کاوه 
جنوب کیش در نشست هم اندیشی رسانه های استان هرمزگان 
با بیان اینکه در حد توان به دنبال کار چند بعدی در حوزه تولید 
هستیم اظهار داشت :با وجود اینکه از نهم خرداد ماه سال جاری 
تا 23 شهریور ماه محدودیت برق داشتیم، باز هم به لحاظ تولید 
هستیم. جلوتر  تن  هزار   ۱3۰ حدود  در  گذشته  سال  به  نسبت 

حسینی ضمن اشاره به رکورد شکنی فولاد کاوه در فروردین و 
اردیبهشت ماه سال جاری،آخرین آمار تولید در این شرکت را 
بالغ بر ۱5۸ هزار تن اعلام کرد و با تاکید بر افزایش صادرات به 
خارج از کشور اضافه کرد: در سال گذشته 22هزار میلیارد دلار 
فروش داشتیم که این رقم مساوی با فروش ۷ ماهه سال جاری در 
تمام حوزه ها بوده است که به نوبه خود یک رکورد جالب توجه 
، صراحت  شفافیت، صداقت  مسئول  مقام  رود.این  می  شمار  به 
با  و  اساسی فولاد کاوه دانست  ارکان  از  را  و مسوولیت پذیری 
اعلام اینکه تنها شرکتی هستیم که تمامی ارز خود را در سامانه 
نیما عرضه کرده ایم، فولاد کاوه را جزو ده شرکت شفاف کشور 
معرفی کرد و گفت:  ما حتی ضایعات خود را هم در بورس کالا 

به فروش می رسانیم 
نود و پنج درصد نیروهای فولاد کاوه بومی هستند

که  مطلب  این  بیان  با  کیش  جنوب  کاوه  فولاد  عامل  مدیر 
رسیدگی به منابع انسانی و پرسنل از مهمترین دغدغه های شرکت 
کاوه به شمار می رود خاطر نشان کرد: از آنجا که بیش از نود 
و پنج درصد نیروهای این شرکت بومی هستند، طرح طبقه بندی 
به  نیز  تا آخر سال  مشاغل در شرکت کاوه در حال اجراست و 
نتیجه می رسد و  در بحث مسکن پرسنل نیز در شهرک علوی 

اقدامات بسیار خوبی انجام داده ایم تا از دم قسط صاحب خانه 
شوند.

در حوزه مسوولیت اجتماعی خدمات مطلوبی ارائه 
داده ایم 

انجام  زیادی  کارهای  اجتماعی  مسوولیت  حوزه  در  افزود:  وی 
داده ایم و از آذر ماه سال قبل شروع به اکسیژن رسانی به مراکز 
بیمارستانهای  کلیه  اکسیژن  راستا  این  در  که  ایم  کرده  درمانی 
احداث  کنیم.حسینی  می  تامین  رایگان  صورت  به  را  استان 
مدرسه 6 کلاسه در سیریک، احداث چهار زمین چمن مصنوعی 
امام سجاد  بیمارستان  اتاق عمل  آماده سازی  مناطق محروم،  در 
رودان،  علی  امام  بیمارستان  عمل  اتاق  سازی  آماده  سیریک، 
به نهضت درختکاری(  )با توجه  اصله درخت  کاشت صد هزار 
در منطقه گچین و بوستانو، آبرسانی به دو روستای کنار سیاه و 
باغ بالا در قشم و تعمیر سقف 5۰۰ خانه مسکونی در رودان که 
در حوزه  کاوه  اقدامات شرکت  از جمله  را  بودند  دیده  آسیب 
از محل سود  این مهم  اجتماعی ذکر کرد و گفت:  مسئولیتهای 
بنیاد هزینه می شود و همچنین ضمن اشاعه فرهنگ محیط زیست 
در استان و در بین پرسنل، با توسعه فضای سبز به دنبال انقلاب 

زیست محیطی هستیم. 
با 3۰ شرکت دانش بنیان همکاری داریم 

این مقام مسئول همچنین به احداث تصفیه خانه در این شرکت 
سعی  توسعه  و  تحقیقات  حوزه  در  اینکه  اعلام  با  و  کرد  اشاره 
کردیم با 3۰ شرکت دانش بنیان همکاری تنگاتنگ داشته باشیم، 
از بازسازی قطعات فولادی ارزشمند در کشور خبر داد و افزود: 
واحد مهندسی ساخت و بومی سازی شرکت فولاد کاوه جنوب 

ایجاد  هدف  با  و  مقاومتی  اقتصاد  های  سیاست  با  همسو  کیش 
شناسایی  تجهیزات،  و  قطعات  داخلی  ساخت  جهت  فنی  دانش 
و ارزیابی سازندگان توانمند داخلی و همچنین پیش بینی و رفع 
اندازی شده  بومی سازی قطعات، راه  نیازهای سازمان در زمینه 
که در همین راستا برای نخستین بار موفق به بازسازی 2 هزار و 
کیش  جنوب  کاوه  فولاد  عامل  شدیم.مدیر  فولادی  قطعه   ۸۰۰
اضافه کرد:کارخانه کاوه در اوج تحریم کلنگ زنی شد و فاز 
ظرفیت  با  کیش  جنوب  کاوه  فولاد  شرکت  سازی  فولاد  دوم 
تولید سالیانه ۱.2 میلیون تن در سال در منطقه ویژه صنایع معدنی 
و فلزی خلیج فارس در مجاورت کارخانه فولاد سازی فاز ۱ طی 
مصوبه دی ماه ۱3۹۱ شروع و علیرغم تحریم های بین المللی که 
در این سالها به کشور و صنایع مختلف تحمیل شده، در مردادماه 
۹۹ به بهره برداری رسید و تولید محصول آغاز شد که هدف از 
به 2.4  از ۱.2 میلیون تن  افزایش تولید مجتمع  این طرح  اجرای 

میلیون تن بیلت در سال می باشد.
برای اولین بار کنفرانس آهن سازی  در بندرعباس 

برگزار می شود 
وی همچنین از برگزاری کنفرانس آهن سازی برای اولین بار با 
حضور شرکتهای داخلی و خارجی در اردیبهشت ماه سال آینده 
کیش،  فولاد  توسعه  حوزه  در  گفت:  و  داد  خبر  بندرعباس  در 

یک  ظرفیت  با  اسفنجی  آهن  کارخانه  از  برداری  بهره  دنبال  به 
میلیون تن در سال هستیم و این کار  از تیرماه سال جاری آغاز 
شده و با یکصد و ده میلیون دلار سرمایه گذاری قابلیات ایجاد 
اشتغال برای چهارصد نفر را دارا می باشد که تلاش داریم این 
مهم در سال ۱4۰4 به بهره برداری برسد.حسینی همچنین با تاکید 
از  ها  دانشگاه  با  بیشتر  ارتباط  و  نوآوری  مرکز  یک  ایجاد   بر 
و  داد  خبر  شرکت  این  در  مگاواتی   5۰۰ نیروگاه  یک  احداث 
گفت: در صورت صدور مجوز گازرسانی، عملیات اجرایی این 

نیروگاه به زودی آغاز خواهد شد.
پیوند رسانه و صنعت باید تقویت شود 

امام  سپاه  رسانه  بسیج  مسئول  جلالی  رسول   محمد  سرهنگ 
نمودن  محکوم  ضمن  نشست  این  در  نیز  هرمزگان  سجاد)ع( 
فلسطین،  مقاومت  جبهه  به  تبریک  و  رژیم صهیونیستی  جنایات 
و  پیوند صنعت  و  کاوه  فولاد  عملکرد  بیان  را  نشست  از  هدف 
رسانه عنوان کرد و با اشاره به جهاد تبیین و امید آفرینی، گفت: 
رسانه ها افسران جنگ نرم در مقابل خناثان و دشمنان این مرز و 
بوم هستند و از آنجا که دشمنان به دنبال یاس و ناامیدی هستند، 
باشند. داشته  ها  رسانه  با  مناسبی  همکاری  مسئولان  طلبد  می 

بیشتر رسانه ها و  این نشست در خصوص همکاریهای  پایان  در 
شرکت فولاد کاوه بحث و تبادل نظر شد.

محله برکه گرد بندرعباس صاحب فرهنگسرا شدمحله برکه گرد بندرعباس صاحب فرهنگسرا شد فراخوان دومین جشنواره رسانه ای گمبرون شهر منتشر شد 
با حضور اعضای محترم شورای اسلامی شهر ،شهردار و رییس 
سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری و جمعی از مدیران و 
اهالی محله ساختمان و فضای فرهنگی موجود در این محله به عنوان 
فرهنگسرا در اختیار اهالی فرهنگ هنر ورزش و فعالان اجتماعی 
و مذهبی این محله قرار گرفت. مهدی نوبانی در این رابطه گفت 
:این اتفاق خوب به همت اعضای شورای شهر شکل گرفته است 
و فرهنگسرا به صاحبان اصلی خود یعنی مردم محله واگذار شده 
است که نگهداری از این مجموعه و آباد شدن آن به درایت و 
تصمیم مردم ربط دارد. شهردار افزود :میتوان با همکاری سازمان 
فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری این مکان را به یک مرکز 
فرهنگی هنری اجتماعی اثر گذار در این محله قدیمی تبدیل کرد 
و اینجا پایگاه مهمی برای توسعه محله باشد. این مکان  باید پاتوق 
اهالی فرهنگ و هنر شهر شود و تحولات بزرگ هنری و فرهنگی 
برای تغییر معادلات و افزایش سطح فرهنگ منطقه شکل گیرد. 
امروزه آسیب های فرهنگی و اجتماعی نسل نوجوان و کودکان 
را تهدید میکند و کار پژوهشی و علمی متناسب با تغییرات فرهنگی 
به  توسعه همه جانبه  تا  انجام شود  باید در همین محلات  جامعه 
شکلی کاملا هدفمند در شهر اتفاق بیفتد.جهانداری رییس سازمان 
درخواست  داشت  بیان  شهرداری  ورزشی  و  اجتماعی  فرهنگی 
مردمی و موافقت شورا باعث شد این حرکت جهادی و مهم در 
محله برکه گرد آغاز شود چرا که این محله نیاز مبرم به یک مکان 

فرهنگی هنری ثابت و منسجم در کنار مساجد داشت. وی افزود 
:برای شکل گرفتن و تثبیت کارهای فرهنگی  اجتماعی و علمی 
نیازمند فضای فرهنگی هستیم و این ساختمان و فضای بیرونی آن 
زیر ساخت مهمی برای رویدادهای فرهنگی در محله برکه گرد 
مجموعه  اندازی  راه  برای  در حال حاضر  ما  می شود  محسوب 
ورزشهای باستانی در همین محل در حال رایزنی هستیم که  اگر 
توافقات اولیه صورت پذیرد در فضای سنتی برکه موجود در حیاط 
فرهنگسرا یک مجموعه ورزشهای باستانی راه اندازی خواهد شد.  
رییس محترم شورای اسلامی شهر بندرعباس نیز خاطر نشان کرد 
: هر جا موفقیتی هست حضور مردم پر رنگ بوده ،امور وقتی در 
دست مردم باشد مدیریت عالی و موفق است ،باید همه تلاشها برای 
ورود مردم به عرضه های مختلف فرهنگی شکل بگیرد. مصیب 
نظری اظهار داشت :متناسب با فرهنگ منطقه کار فرهنگی شکل 
بگیرد و گروههای مختلف فرهنگی و هنری باید در این فرهنگسرا 
منسجم و در قالب های مختلف فعالیت نمایند چرا که  یکی از 
ماموریت های فرهنگسرا ها جمع کردن گروههای خرد مردمی در 
محلات است همت به موقع شهردار و رییس سازمان فرهنگی باعث 
این اتفاق میمون شده که معتمدین و اهالی باید قدر این موقعیت را 
بدانند و به نفع محله از این مکان بهره برداری نمایند.در پایان این 
مراسم خانم مهیا پور به عنوان مسئول و نماینده سازمان فرهنگی 

اجتماعی ورزشی معرفی شدند.

بندرعباس  شهرداری  الملل  بین  امور  و  ارتباطات  مدیریت 
اصحاب  مشارکت  راستای  در  جشنواره  این  کرد  اعلام 
رسانی  اطلاع  به  کمک  و  محتوا  تولید  در  خبر  و  رسانه 
فرایند  ارتباطی در  تازه  و  نو  از ظرفیت های  استفاده  فنی و 
برگزار می شود.  با مخاطبان و جامعه هدف  موثر  ارتباطات 
الملل شهرداری  بین  روابط  و  ارتباطات  مدیر  پاسالار  مریم 
بندرعباس  افزود: ارتباطات فراگیر و برجسته سازی فرایند 
رسانه  اصحاب  و  شهروندان  دیدگاهای  از  واستفاده  موثر 
استفاده  برای  این جشنواره  یک هدف والا و کاربردی در 
از نقد موثر پیشنهادات تازه و نو و ایده پردازی های جدید 
پایدار شهر است.در فراخوان جشنواره  برای رشد و توسعه 
آمده که دومین جشنواره رسانه ای گمبرون شهر در بهمن 
معرفی  و  شناسایی  آن  رویکرد  و  شود  می  برگزار   ۱4۰2
استانداردهای رسانه ای، ایجاد رقابت سالم به منظور ارتقای 
فعالیت  و  ها  تلاش  به  نهادن  ارج  ای،  رسانه  استانداردهای 
و  زیست  محیط  و  ی  شهر  حوزه  در  رسانه  اصحاب  های 
آشنایی با ظرفیت ها و استعدادهای درخشان در رسانه های 
در  ها  ظرفیت  این  از  گیری  بهره  و  الکترونیکی  و  مکتوب 

توسعه شهر
اهداف  پیشبرد  در  رسانه  اصحاب  منصفانه  نقد  از  استفاده 

است.بخش  بندرعباس  شهرداری  مدت  کوتاه  و  مدت  بلند 
گزارش های  مصاحبه،  شامل  نیز  جشنواره  اصلی  های 
مستند  و  تصویری  گزارش های  یادداشت،  تحلیلی،  خبری 
کودک،  دوستدار  شهر  نیز  ویژه  های  بخش  در  و  خبری 
شهر  آبادانی،  و  عمران  شهری،  زیست  محیط  خلاق،  شهر 
و  ترافیک  شهر،  کالبد  و  هویت  الکترونیک،  و  هوشمند 
است. گرفته شده  نظر  در  فرهنگ شهروندی  نقل،  و  حمل 

الی  ماه  آبان   ۱5 از  نیز  جشنواره  این  به  آثار  ارسال  مهلت 
فجر  دهه  در  اختتامیه جشنواره  باشد  می  ماه ۱4۰2  آذر   3۰
برگزار که تاریخ دقیق آن متعاقبا اطلاع رسانی خواهد شد(

)چاپی  رسمی  های  رسانه  انواع  شرایط:  واجد  رسانه های 
سالنامه  فصلنامه،  ماهنامه،  هفته نامه ها،  روزنامه ها،  شامل: 
شامل  برخط  غیر  و  )برخط  الکترونیک  و  و…(  گاهنامه  و 
ضوابط  و  هستند   )… و  خبری  پایگاه های  خبرگزاری ها، 
فرمت  با  ارسالی  آثار  که  است  این  بر  جشنواره  مقررات  و 
WORD با ذکر نام و نام خانوادگی صاحب اثر و رسانه 
جشنواره  از  بخش  یک  در  میتواند  فرد  هر  شود.  ارسال 
شرکت نماید.آثار ارسالی باید در بازه زمانی آبان ۱4۰2 تا 
دی ۱4۰2تولید شده باشد و آثار ارسالی پیش از این نباید در 
جشنواره  برگزاری  باشند.سطح  کرده  شرکت  ای  جشنواره 
نیز در محدوده شهر بندرعباس و آدرس پستی: بندرعباس، 
انقلاب،  و  ابوذر  میدان  فاصل  حد  )ره(،  خمینی  امام  بلوار 
پست  و   ۷۹۱46  ۹۷۸4۹- پستی  کد  مرکزی،  شهرداری 
Gamberonshahrfilm@ الکترونیک جشنواره نیز

gmail.com و شماره تماس  نیز -32244۹۹۱ ۰۷6 اعلام 
اعلام  تاریخ  تا  را  آثار خود  توانند  می  علاقمندان  که  شده 
شده به صورت حضوری به دبیرخانه جشنواره واقع در واحد 
روابط عمومی و امور بین الملل شهرداری بندرعباس، یا به 
شهرداری  الکترونیک  پست  آدرس  به  الکترونیک  صورت 

ارسال کنند.

7۰درصد محصولات تولیدی فولاد 
کاوه صادر می شود 
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حذف برگی از شناسنامه معماری بندرعباس :

خانه شریف هم تخریب شد 
بندرعباس  شهر  شهناز  محله  در  واقع  شریف  تاریخی  خانه 
که  است  شهر  این  باقیمانده  مسکونی  واحد  چند  از  یکی 
ارزش ها و ویژگی های معماری بومی خود را بویژه در فرم 
پلان، مصالح و فضاسازی معماری حفظ نموده است، ملات 
مصالح  و  ها  تکنیک  از  استفاده  با  بنا  ساخت  در  رفته  بکار 
بوم آورد محلی در نوع خود خاص می باشد که به وفور در 
شده  استفاده  فارس  خلیج  حاشیه_ی  بناهای  خارجی  نمای 
در  بود  ساله   ۱۰۰ قدمتی  دارای  که  تاریخی  خانه  است.این 
سال ۱3۸2 در آثار ملی ثبت شد. این بنا به گونه ای هماهنگ 
با اقلیم منطقه بر روی سکویی سنگی قرار گرفته تا از نفوذ 
اینکه  با  شریف  خانه  شود.  جلوگیری  ساختمان  به  رطوبت 
در خود  به خوبی  را  هرمزگان  معماری  خصوصیات سبک 
جای داده است؛ اما با آمدن امکاناتی نظیر برق و لوله کشی، 
معماری آن دستخوش تغییر قرار گرفته است و ویژگی های 
به  را  پهلوی  معماری  آغاز  و  قاجار  معماری  از  گذر  دوره 
آن افزوده است.قسمت های اصلی این ساختمان از سنگ، 
ساروج و گچ ساخته شده است. ساروج نوعی ملات مصرفی 
در حوزه خلیج فارس است که از ترکیب گچ، خاک رس و 
کاه تهیه می شد. این بنا سقفی سنتی دارد که از چوب چندل 
با  بعدها  و  گرفته  شکل  خرما(  درخت  های  سوند)شاخه  و 
کامپوزیت های قدیمی مرمت شده است.خانه شریف واقع 
بیمارستان  پشت   - )شهناز  بندرعباس  کنسولگری  محله  در 
شناسنامه  و  شده  شناخته  تاریخی  خانه   5 از  یکی  شریعتی( 
معماری و هویتی بندرعباس است که در 25آبان سال ۱3۸4 
شد.  ثبت  کشور  ملی  آثار  فهرست  در   ۱3۷۷۸ شماره  با 
که  بندرعباس  شریفِ  تاریخی  خانه  از  بزرگی  بخش های 
لودر تخریب و  با  ثبت شده  نیز  ایران  در فهرست آثار ملی 
خانه  این  تخریب  از  تصاویری  پخش  است.  شده  صاف 
تاریخی با واکنش های عمومی بسیاری در هرمزگان همراه 
صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  است.مدیرکل  بوده 
دستی هرمزگان به فاصله دو روز از پخش تصاویر و اخبار 
تخریب این خانه گفت: با شکایت وراث خانه شریف و رأی 
دیوان عدالت اداری خانه شریف از فهرست آثار ملی کشور 
خارج شد.محمد محسنی اظهار داشت: خانه شریف مربوط 

به دوره پهلوی دوم است که در سال ۱3۸4 در فهرست آثار 
ملی کشور به ثبت رسیده بود اما به دلیل عدم توافق مالکین 
با وزارت میراث فرهنگی در سنوات  بر سر قیمت  )وراث( 
ثبت در  از  اثر  این  برای خرید آن، موضوع خروج  گذشته 
فرهنگی،  میراث  شد.مدیرکل  مطرح  اداری  عدالت  دیوان 
گردشگری و صنایع دستی هرمزگان با اشاره به اینکه رأی 
این  افزود:  است،  شده  صادر  وراث  به نفع  بدوی  دادگاه 
و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  اداره کل  اعتراض  موضوع، 
صنایع دستی هرمزگان را در پی داشت و علی رغم اعتراض 
رأی  نیز  تجدیدنظر  دادگاه  صادره،  رأی  به  اداره کل  این 
صادر  )وراث(  مالکین  به نفع  رای  و  تأیید  را  بدوی  دادگاه 
بعد  بلافاصله  نیز  شریف  خانه  وراث  کرد:  تأکید  نمود.وی 
تخریب  را  خانه  این  تجدیدنظر  دادگاه  رأی  دریافت  از 
کردند.پیش از این میراث فرهنگی اعلام کرده بود که برای 
نگهداری بناهای تاریخی ثبت شده بودجه کافی ندارد و گاه 
کل بودجه نگهداری از این بناها در سال به 2۰ تا 5۰ میلیون 

تومان نمی رسد.
برخی خانه های تاریخی 

و  زندگی  از  تمام نما  آینه  ای   بندرعباس  تاریخی  های  خانه 

. حمزه گله  داری، یکی  بندرعباس هستند  مردمان  فرهنگ 
بود. وی عمارتی  بندرعباس قدیم  از شخصیت های برجسته 
این  کرد.  دست و پا  خودش  برای  بندرعباس  در  بزرگ 
برای  قجری  معماران  شد.  ساخته  قاجار  دوران  در  عمارت 
دلیل  به همین  نگذاشته اند.  ساخت خانه احمدی چیزی کم 
هنرنمایی معماران دوران قاجار در گوشه و کنار خانه احمدی 
خودنمایی می کند. از آنجایی که با یکی از خانه های تاریخی 
این خانه در کنار  معماری  ایران روبه رو هستیم، در  جنوب 
احمدی  خانه  دارد.  جنوبی  سبک و سیاقی  قجری،  سبک 
قدیمی  های  خانه  وسیع ترین  از  یکی  مساحت  لحاظ  به 
بندرعباس به حساب می آید. با این حال دست طبعیت با خانه 
گله داری مهربان نبوده و طبقه اول این خانه به میزان زیادی 
تخریب شده است. خانه احمدی در فهرست آثار ملی ایران 
به عنوان یکی از خانه های تاریخی بندرعباس به ثبت رسیده 
درخواست  به  مدتی  از  پس  خانه  این  اینکه  جالب تر  است. 
مالک آن از آثار ملی ایران کنار گذاشته شد.خانه زعفرانیه 
دارد.  قرار  بندرعباس،  توابع  از  یکی  مرکزی،  بخش  در 
به  منطقه  این  خانه های  قدیمی ترین  از  یکی  زعفرانیه  خانه 
حساب می آید. دیرینگی خانه زعفرانیه به دوران صفویان باز 

می گردد. از آنجایی که یکی از خانه های تاریخی بندرعباس 
نسبت  متفاوت  در همسایگی دریا روبه رو هستیم، مصالحی 
به دیگر خانه های تاریخی ایران برای ساخت خانه زعفرانیه 
به سنگ های  می توان  نمونه  برای  است.  کار گرفته شده  به 
را  زعفرانیه  خانه  اصلی  زیربنای  که  کرد  اشاره  مرجانی 
و  شده  ساخته  ساروج  ملات  با  خانه  این  می دهد.  تشکیل 
خانه  می شود.  مشاهده  آن  در  جنوبی  معماری  سبک و سیاق 
از  ندارد و قسمتهای زیادی  مناسبی  زعفرانیه شرایط چندان 
آن تخریب شده است. با این حال هنوز هم تماشایی است.

برای  بندرعباس  در  باشکوه  عمارتی  پولاک  جری  خانه 
گذران زندگی جری پولاک، هنرمند اهل چک بود که در 
بندرعباس رحل اقامت گزید. این خانه اکنون به یکی از خانه  
با  از آنجایی که  بندرعباس تبدیل شده است.  های تاریخی 
خانه  هنرمندی فرنگی روبه رو هستیم، سبک و سیاق معماری 
جنوب  خانه های  دیگر  با  تفاوت هایی  پولاک  جری  خانه 
جری  که  الهامی  به  توجه  با  هنوز  حال  این  با  دارد.  ایران 
مختلفی  قسمت های  در  گرفته،  ایرانی  معماری  از  پولاک 
از این خانه معماری زیبای جنوبی خودنمایی می کند. خانه 

جری پولاک در جزیره هرمز قرار دارد.

خبر

انسان  توسط  که  است  سال  هزاران  که  معطری  گیاه  رزماری، 
استفاده می شود اما آنها از برخی فواید آن بی خبر مانده اند. نتایج 
عملکرد  می تواند  رزماری  رایحه  که  می دهد  نشان  تحقیقات 
شناختی را بهبود بخشد و افراد را سریع تر و دقیق تر کند.رزماری 
غذاهای  افراد  که  است  مدیترانه  منطقه  در  محبوب  بسیار  گیاهی 
از  نیز  تازه آن طبخ می کنند. عصاره رزماری  با برگ های  زیادی 
دیرباز توسط انسان ها استفاده شده است و قدمت آن به تمدن های 
مصر باستان باز می گردد.برای این تحقیق، 2۰ نفر در معرض مقادیر 
مختلف ۱، ۸_سینئول، جز اصلی رزماری قرار گرفتند.نتایج نشان 
 ۸-  ،۱ رزماری،  استنشاق  از  پس  شرکت کنندگان  هرچه  که  داد 
سینئول بیشتری در جریان خون خود داشته باشند، در آزمون هایی 
دادند:  توضیح  می کنند.محققان  عمل  دقیق تر  و  سریع تر  شناختی 
کارهای  در  عملکرد  که  می دهیم  نشان  بار  اولین  برای  اینجا  در 
با غلظت ۱، -۸ سینئول جذب شده  توجهی  قابل  به طور  شناختی 
با  و  است  مرتبط  رزماری  عطر  معرض  در  گرفتن  قرار  از  پس 
نتایج  با  اثرات  این  این،  بر  می یابد.علاوه  بهبود  بالاتر  غلظت های 
سرعت و دقت مرتبط شد که نشان می دهد این رابطه یک معامله 
همچنین  فرار  سینئول   -.۸ نمی کند۱،  توصیف  را  دقت  و  سرعت 
مریم  افسنطین،  خلیج،  مانند  دیگر  معطر  گیاهان  از  بسیاری  در 
گلی و اکالیپتوس یافت می شود. گیاهان از اسانس برای دفاع در 
برابر گیاهخواران و شکارچیان گیاهخوار استفاده می کنند.ترکیب 
شاید  می کند  بدتر  را کمی  افراد  و خوی  خلق  همچنین  رزماری 
به این دلیل که بوی آن مورد پسند همه افراد نیست.دکتر مارک 
 ،۱ با سطوح  رضایت  فقط  تحقیق گفت:  این  ارشد  محقق  ماس، 
شناختی  عملکرد  نتایج  از  برخی  با  جالبی  به طور  و  سینئول   ۸-
که  شد  جالب  پیشنهاد  این  به  منجر  که  داشت  معناداری  رابطه 

بخشد. بهبود  را  شناختی  عملکرد  می تواند  مثبت  خوی  و  خلق 

گیاه معطری که شــما را باهوش تر می کند
بیانیه تشکل های صنفی رسانه ای هرمزگان در محکومیت قتل عام مردم غزه :بیانیه تشکل های صنفی رسانه ای هرمزگان در محکومیت قتل عام مردم غزه :

کشتن انسانهای بی دفاع نشانه درنده خویی استکشتن انسانهای بی دفاع نشانه درنده خویی است
رسانه  و  مطبوعات  ،خانه  نگاران  روزنامه  صنفی  انجمن 
در  هرمزگان  استان  مطبوعات  کارفرمایی  انجمن  و  ها 
بیمارستان  به  حمله   وحشیانه  ،جنایات  مشترکی  بیانیه 
بی رحمانه  رساندن  شهادت  به  و  غزه  المعمدانی 
بیانیه  این  متن  .در  کردند  محکوم  شدیداً  را  غیرنظامیان 

آمده است : 
،کشتن  غزه  در  صهیونیستی  رژیم  وحشیانه  جنایات  
سازمان یافته  تخریب  و  ،بمباران  دفاع  بی  انسانهای 
و  مسکونی  ،مناطق  درمانی  مراکز  و  ها  بیمارستان 
بهانه  به  خبرنگاران  به  حمله  و  زیربنائی  تاسیسات 
موازین  با  ،هرگز   مقاومت  گروههای  حمله  به  واکنش 
 . نیست  و  نبوده  سازگار  المللی  بین  وقواعد  انسانی 
به  تاریخ سراغ ندارد که حکومت یارژیمی بدون توجه 
 ، کودکان   ، زنان  جهانی  ،ومقررات  اخلاقی  معیارهای 
سالخوردگان را هدف قراردهد ، یا بمب بر سرانسانهای 
بی پناهی بریزد که به بیمارستان ها و مراکز درمانی پناه 
آورده اند ، ننگ چنین رفتارهای شنیع با توسل به دروغ 
است  شگفتی  بسی  مایه   . شد  نخواهد  پاک  تبلیغات   و 
که نهادها و مجامع بین المللی و حقوق بشری و مدعیان 

و  خشونت   ، ددمنشی  مقابل  در  جهان   در  دموکراسی 
و  کرده  پیشه  سکوت  بشریت  علیه  هولناک  جنایت 
خودداری  صریح   و  روشن  مواضع  اعلام  از  تاکنون 
ورزیده اند . شک نباید کرد که کشتن انسانهای بی دفاع 
خویی  درنده  بارز  نشانه  عادی  شهروندان  و  سلاح  بی   ،
،فعالان  خبرنگاران  دادن  قرار  هدف   . است  ددمنشی  و 
بین  قوانین  نقض  مصداق  خبری  دفاتر  به  حمله  و  رسانه 
المللی است . براساس کنوانسیون  ژنو مورخ ۱2 آگوست 

اصحاب  و  :"خبرنگاران  آن  الحاقی  پروتکل  و   ۱۹4۹
مأموریت های  و  جنگ  زمان  در  دارند  حق  رسانه 
غیرنظامی  یک  همانند  رفتاری  از  خطرناک  حرفه ای 
وظیفه  انجام  به  اینکه  حین  در  و  باشند  برخوردار 
مربوط  شفاف سازی  و  رساندن  آگاهی  قالب  در  خود 
می پردازند،  مسلحانه  مخاصمات  محل  و  جنگ  به 
باشند. برخوردار  جانی  تأمین  و  شغلی  امنیت  از  باید 

اقدامات  هرمزگان  استان  ای  رسانه  صنفی  تشکلهای 
جنایتکارانه رژیم صهیونیستی در قبال مردم مظلوم غزه 
،کشتارهای بی رحمانه ،برخوردهای غیرانسانی با اسرا، 
درمانی  ،مراکز  بیمارستانها  به  ویران کننده  بمباران های 
، مناطق مسکونی ،  محاصره ظالمانه مردم ، قطع آب و 
برق منطقه و محدودیت در انتقال غذا و دارو به غزه را 
محکوم کرده و از همه کشورها و مجامع بین المللی می 
خواهد با استفاده حداکثری از ابزارهای قانونی به کشتار 

مردم مظلوم پایان دهند .  
انجمن صنفی روزنامه نگاران استان هرمزگان 

 خانه مطبوعات و رسانه ها استان هرمزگان
انجمن کارفرمایی مطبوعات  و رسانه های استان هرمزگان
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سالهای  استاندار  عزیزی  :ابراهیم  الدینی  شمس  غلامعباس 
پنج  انتزاع  فتنه  در  صدارتش  دوران  در  که  ۱3۹۰تا۹2هرمزگان 
جنوبی  تمبو  و  شمالی  تمبو  اکبری،  فارسی،  سروباش،  روستای 
،مهرماه ۱4۰2باردیگر  به لامرد نقش داشت  شهرستان گاوبندی 
در حضور رئیس جمهور و در نشست شورای برنامه ریزی براین 
بی  دریا  به  اتصال  بدون  فارس  "توسعه  که  کرد  تاکید  موضوع 
معناست ."مسئله ای که ده سال است خواب را از چشمان مردم 
هرمزگان ربوده است . تصمیم غیر کارشناسا نه ای که بی تردید بر 
روابط دیرینه مردمان این دو استان هم اثر خواهد گذاشت . کسی 
که ریاست کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی و ریاست 
فراکسیون مناطق جنوب کشور را برعهده دارد ، باز خاطره تلخ 
استانداریش را زنده کرد . نگارنده اجازه می خواهد قبل از ورود 

به بحث ، نگاهی به مسئله بغرنج به لحاظ تاریخی داشته باشد . 
انتشار اولین خبر 

مهرماه ۱3۹2بود که برخی رسانه های رسمی  نوشتند : هنگامی که 
توجه افکار عمومی هرمزگان به موضوع معرفی استاندار جدید و 
گمانه زنی ها در این رابطه معطوف شده، انتشار نامه ای با موضوع 
موافقت وزارت کشور با انتزاع چند روستا از هرمزگان و الحاق آنها 
به فارس نشان داد نمایندگان مردم هرمزگان در مجلس همچنان 
نسبت به این نامه نگاری ها بی خبر هستند و نسبت به این رویداد 
۱3۹2عبدالرضا  شهریور  اند.هفتم  نداشته  تاثیرگذاری  واکنش 
، عطف  ای  درنامه  روحانی  دولت  وزیر کشور  فضلی  رحمانی 
معاون  به  ۱3۹2خطاب  3۰مرداد  ۱۱۱6۹6/4۹4۸۹مورخه  نامه  به 
اول رئیس جمهور الحاق 5روستای هرمزگان به فارس را مصوبه 
شورای عالی امنیت ملی و پیشنهاد وزارت کشور دولت احمدی 
نژاد دانست . غلامحسین شعرا مشاور اقتصادی استاندار فارس هم 
در 23 شهریورماه ۱3۹2به خبرگزاری مهر گفته بود: "با پیگیری 
های مکرر استاندار فارس، مصوبه الحاق فارس به خلیج فارس سه 
روز قبل از پایان دولت دهم توسط دکتر احمدی نژاد امضا شد و 
خوشبختانه اکنون این مصوبه به عنوان مصوبه شورای عالی امنیت 
ملی به تائید مقام معظم رهبری نیز رسیده است."انتشار این اخبار 
موجی از واکنش ها به چنین مصوبه ای را برانگیخت به نحوی 
هرمزگان  به  وقت  رئیس جمهور  روحانی  اولین سفر حسن  که 
تحت الشعاع این اتفاق قرار داشت و مردم ، نمایندگان هرمزگان 
در مجلس ، امام جمعه وقت بندرعباس و استاندار وقت همگی 
از وقوع چنین مصوبه ای اظهار گلایه کرده و خواستار توقف آن 

شدندذ . 
احمدی نژاد گفت :سید عجله من از شما بیشتر است 

۱4مهر ۱3۹2پایگاه خبری نسیم جنوب پشت پرده این مصوبه را 
به نقل از پایگاه اطلاعرسانی سید موسی موسوی نماینده  وقت 
شهرستان های لامرد و مهر در مجلس منتشر کرد :"عنوان خبر یک 
جمله است؛ فقط یک جمله: “فارس به دریا متصل شد” اما در پس 
همین یک جمله ی کوتاه، بیش از 5۰۰ روز تلاش شبانه روزی و 
سینه ها حرف نگفته خوابیده است! ابتدا طرح تفصیلی اتصال فارس 
به دریا به همراه ضمائم و نقشه های مربوطه، با مهر “خیلی محرمانه” 
تهیه شد. بعد از انجام این مقدمات، حالا کار باید به صورت عملی 
کلید می خورد. در ابتدا بیش از هرچیز لزوم رایزنی با مسئولان 
ارشد کشور و بیان اهمیت، ضرورت و فواید این تصمیم حیاتی 
احساس می گشت.لذا بارئیس جمهور، رئیس مجلس، معاون اول 
کشور،  نظامی-امنیتی  ارشد  مسئولان  از  تعدای  جمهور،  رئیس 
برخی وزرا همچون وزیر دفاع و وزیر نفت، نائب رئیس مجلس، 
برخی معاونین و اعضای بلند پایه شورای عالی امنیت ملی، دبیر 
هیئت دولت به دور از چشم رسانه ها و در خفای کامل رایزنی 
صورت گرفت . در دیدارهای خصوصی با دکتر احمدی نژاد، از 
آنجا که آقای رئیس جمهور به فواید عظیم این طرح اشِراف کامل 
پیدا کرده بود، همواره از تصمیم قاطع بدین منظور سخن رانده و 
می گفت: “آقای دکتر موسوی! من از شما برای این کار مصمم تر 
هستم” ، “آقا سید عزیز! عجله من از شما بیشتر است” و جملاتی 
دیگر از این دست که همگی حکایت از عزم جزم رئیس جمهور 
سابق بر این اقدام داشت. لذا کلیه دوستان به این توصیه مهم توجه 
نموده و با این توصیفات همه چیز در خفای کامل و به خوبی پیش 
می رفت تا آنکه در جلسه ای عمومی این موضوع طرح گشت و 
از فردای همان روز بود که فشارهای شدید سیاسی با بهره گرفتن 
از تریبون های مختلف برای جلوگیری از این اقدام حیاتی آغاز 
گشت می بایست اعتراف کرد زحمات فشرده ای که در طول 
قریب به یکسال انجام گرفته بود، عملا تنها در یک شب به باد هوا 

رفت و همه چیز تمام شده تلقی گشت.
الحاق فارس به خلیج فارس و اتصال لامرد به دریا تمام شده است

سالن  در  موسوی  موسی  سید  از  تجلیل  ۱3۹5مراسم  خرداد 
اجتماعات معلم شهر لامرد برگزار شد و او در این مراسم گفت 
: قضیه الحاق فارس به خلیج فارس و اتصال لامرد به دریا تمام شده 
است. مصوبه شورای عالی امنیت ملی اخذ شد. مصوبه به تایید مقام 
معظم رهبری رسید. موضوع در دولت قبل مصوب شد. یک بار 
دیگر در دولت جدید هم به تصویب رسید. مصوبه هیئت دولت 
استانداری  دو  هر  به  ابلاغ شد. وزارت کشور  به وزارت کشور 
فارس و هرمزگان ابلاغ کرد و به فرمانداری لامرد هم ابلاغ شد. 
وی ادامه داد: عملا اجرای الحاق هیچ مشکلی ندارد، چون دیگر 
نه نیازی به هیچ مصوبه ای دارد و نه نیازی به هیچ مجوزی دارد. 
مثل این می ماند که ملکی را به شما فروخته اند، اما می گویند فعلا 
چون همسایه شما قدری از این اتفاق ناراحت است، در مقطعی از 
این منزل استفاده نکنید. اما ملک متعلق به شماست، این دیگر بر 
می گردد به اراده استان و هر زمان بخواهند می توانند وارد ملک 

خود شوند و این بحث کاملا تمام شده است. 
رای دیوان عدالت اداری مبنی بر توقف مصوبه 

نیما صفا درگیری شکوائیه خود از دولت به دیوان عدالت اداری 
برای لغو مصوبه جداسازی مناطقی از شهرستان گاوبندی )پارسیان( 
استان هرمزگان و الحاق آن به استان فارس را ارائه کرد و در همین 
اول  شعبه  ۹2۱445در   : کلاسه  شماره  به  ای  پرونده  خصوص 
دیوان تشکیل که پس از بررسی منجر به صدور دادنامه شماره 
مبنی  موقت  دستور  آن   طی  که  ۹2۰۹۹۷۰۹۰۰۱۰۱3۸5گردید 
بر توقف اجرای مصوبه جداسازی مناطقی از گاوبندی صادر و 
به دولت ابلاغ شد خواسته این شهروند هرمزگانی توقف اجرای 
مصوبه هیئت دولت به شماره ه4۹4۸۹مورخه 3/6/۱3۹2بود . وی 
همچنین لایحه ای مبسوط در دفاع از خواسته خود و نامه رسمی 
حدود ۷۷۷ نفر از اهالی روستاهای مورد مصوبه، در مخالفت با این 
موضوع  که جمع آوری شده را به پیوست لایحه به اعضای هیات 

عمومی دیوان عدالت تقدیم کرد . 
جادری ایستاد و محبوب هرمزگان شد 

و  وحدت  هرمزگان  استان  اتفاقات  ماندگارترین  از  یکی  شاید 
همدلی مردم و مسئولین در مقابل تصمیم غیر کارشناسی مصوبه 
جداسازی مناطقی از شهرستان گاوبندی )پارسیان( استان هرمزگان 
و الحاق آن به استان فارس بود .مردم ایستادند ،نمایندگان پای کار 
آمدند ، و مرحوم دکتر جاسم جادری تا دریافت دستور توقف 
مصوبه از پای ننشست . جادری با اقدامش و مقاومتش محبوب 
هرمزگان شد . کاری که عزیزی استاندار دولت احمدی نژاد بانی 
اش بود به واسطه همدلی هرمزگان متوقف گردید . پس از حضور 
روستاهای  در  لامرد  شهرستان  مسئولان  برانگیز  تنش  مسئولین 
پارسیان هرمزگان برای پیگیری طرح اتصال به دریا که موجی از 
اعتراضات مردمی را در پی داشت،  روز گذشته استاندار هرمزگان 
 . یافتند  الحاقی حضور  مناطق  نمایندگان هرمزگان در  به همراه 
جاسم جادری در جمع اهالی 5 روستای غرب پارسیان گفت:به 
عنوان مجری قانون سیئه ای بالاتر از برهم زدن آرامش وعبادت 
مردم سراغ ندارم، یعنی اینکه حرکت مدیران شهرستان لامرد غیر 
اخلاقی و غیر منطقی بود، که انتظار می رفت آداب همسایگی را به 
جا آورند و در این ماه مبارک آرامش مردم را به هم نزنند. مصوبه 
در سال ۹2 صورت گرفته است که با حضور رئیس جمهور در 
هرمزگان مصوبه متوقف شد وهیچگونه دستور و ابلاغ جدیدی 
از طرف دولت، شورای عالی امنیت ملی و وزارت کشور به هردو 
استان فارس وهرمزگان داده نشده است من از اقدامات نسنجیده 
همسایگان تعجب می کنم که از قانون حرف می زنند ولی خود 
آنها خلاف قانون عمل می کنند. مسئولان استان هرمزگان در آن 
و  بدون هرگونه کارشناسی  این مصوبه  اعلام کردند که  جلسه 
غیر قانونی است ونباید اجرا شود واین درحالی بود که مسئولان 
استان فارس نتوانستند یک دلیل بیاورند و در آن جلسه خلع سلاح 

شدند. معاون سیاسی استانداری فارس بعد از سه سال نامه ای راکه 
معلوم نیست از کجاست را آورده است وفرماندار لامرد نیز بدون 
هماهنگی واطلاع وبدون رعایت موازین اخلاقی وارد منطقه شده 
است. آقای فرماندار بی تدبیر،اگر شبی که شما به صورت مخفیانه 
واردمنطقه شدید اتفاقی می افتاد چه کسی پاسخگو بود؟ از امروز 
تجمعات، تظاهرات وسخنرانی ها را کنار بگذارید که هیچ اتفاقی 
ومعاون  لامرد  فرماندار  هوس  و  میل  روی  از  وما  افتاد.  نخواهد 
ببخشیم.اگر  را  روستا   5 توانیم  نمی  که  فارس  استاندار  سیاسی 
استان فارس عاشق خلیج فارس است، جزیره ابوموسی را تقدیم 
فارس می کنیم، و اگرلامرد می خواهد که ملحق شود باید زیرنظر 
دیدارهای   ، ننشستند  بیکار  هم  شود.نمایندگان  اداره  هرمزگان 
متعدد با مسئولان کلان کشور ، جمع آوری ۱۸6امضا از نمایندگان 
مجلس ، حضور در مناطق مورد بحث ، تهیه و تدوین دلایل غیر 
کارشناسی مصوبه و ارسال به مسئولان ،سخنرانی در حضور دکتر 
روحانی رئیس جمهور و اصرار بر مسکوت ماندن مصوبه ، پیگیری 
اقدامات  جمله  از  کشور  قوای  و  انقلاب  و  رهبر  دفتر  طریق  از 
نمایندگان بود . مردم هم چه در سفر روحانی به هرمزگان و چه در 
روزهایی که این موضوع مطرح شد و  فرماندار لامرد شبانه وارد 
پارسیان شد و صدالبته رسانه ها محکم و استوار در کنار هم فریاد 

لغو این مصوبه را سردادند . 
تعجب می کنم چرا نام گاوبندی عوض شد 

انقلاب در  بازرسی رهبر  ناطق نوری رئیس وقت دفتر  آیت الله 
به  اشاره  با  سال ۱3۹2  در  هرمزگان  نخبگان  از  با جمعی  دیدار 
انتزاع بخش هایی از شهرستان  مباحث مطرح شده در خصوص 
پارسیان استان هرمزگان، گفت: در خصوص مسأله گاوبندی یا 
پارسیان که نمی دانم چرا بی دلیل نام آن عوض شده چون اسامی 
تاریخی باید بمانند و جزئی از تمدن و تاریخ ماست، بحث هایی 
داشتیم و بنده قول دادم این موضوع را پیگیری کنم تا با توجه به 
راه حل خوبی که پیشنهاد شده حفظ حقوق همه مورد توجه قرار 

گیرد.
تکرار بی حاصل 

در سفرمهرماه ۱4۰2رئیس جمهور به استان فارس دوباره ابراهیم 
عزیز و عسکری نمایندگان استان بر مواضع قبلی اصرار کردند 

با حضور  ابراهیم عزیزی در نشست شورای اداری استان فارس 
آیت الله رئیسی، رئیس جمهور و اعضای هیئت دولت در شیراز 
گفت : همه تصور می  کنند فارس استان برخوردار است، اما این 
استان نه تنها برخوردار نیست، بلکه عقب نیز مانده است. توسعه 
این استان بدون اتصال به دریا بی معناست. نماینده شیراز و زرقان در 
مجلس به قصه پرُغصه اتصال فارس به خلیج فارس و بی توجهی ها 
به مصوبات آن در طول این سال ها اشاره کرد و گفت: در سال 
۱3۸۸ این مصوبه به تأیید مقام معظم رهبری و تصویب شورای 
امنیت ملی رسید و به بنده که استاندار هرمزگان بودم نیز ابلاغ شد، 
اما امروز می شنویم که می گویند این موضوع را مسکوت نگاه 
دارید! عزیزی تصریح کرد: امروز شما به دنبال توسعه استان هستید، 
اما واقعیت این است که اگر این استان به خلیج فارس متصل نشود، 
اصلًا توسعه بی معناست! لذا بنده از شما انتظار دارم اذن لازم را در 
این خصوص صادر بفرمائید. محمدجواد عسکری ، 2۱ مهرماه با 
اشاره به سفر رئیس جمهور و هیئت دولت به استان فارس از رئیس 
جمهور خواستار اجرایی شدن مصوبه ملی الحاق فارس به دریا شد 
و گفت: این موضوع در سالیان گذشته در سطوح مختلف مدیریتی 
کشور بررسی و پس از آن مصوب شده است که شورایعالی امنیت 
ملی هم این طرح ملی را مصوب کرده است.وی با بیان اینکه با 
اتصال بخش هایی از غرب استان هرمزگان به فارس شاهد توسعه و 
رفع محرومیت خواهیم شد، ادامه داد: توسعه سواحل خلیج فارس 
و با مسمی شدن نام این دریا با اتصال به استان فارس که می تواند 
فرصت های جدید ملی را برای ملت ایران فراهم نماید یکی از 

راهکارهای رونق بخشی به اقتصاد ملی و محلی در آن منطقه است. 
رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس در رابطه با اهمیت اجرایی شدن 
با اتصال فارس به آب های  مصوبه اتصال فارس به دریا، گفت: 
برای سرمایه گذاری در  آزاد جهان زمینه لازم و شرایط مناسب 
حوزه های مختلف عمرانی و اقتصادی فراهم خواهد شد که با فعال 
شدن اقتصاد دریایی و ایجاد منطقه آزاد تجاری، مسیر توسعه ملی 

هموارتر می شود..
آقای رئیس جمهور در دستور کار هست یا نیست ؟ 

مسئله  این  هرمزگان  به  جمهور  رئیس  سفر  ۱4۰۰در  ماه  دی 
دوباره مطرح شد رئیسی در پاسخ به سوال یکی از خبرنگاران در 
خصوص موضوع اتصال استان فارس به خلیج فارس بیان داشت: 
موضوع  ولی  کردند  مطرح  مجلس  نمایندگان  هم  گذشته  روز 
اتصال استان فارس به دریا در دستور کار دولت نیست به همین 
خاطر مطرح نکردم.رئیس جمهور اما در سفر مهرماه ۱4۰2به فارس 
در شورای برنامه ریزی این استان در این خصوص موضع خود 
را اعلام کرد .رئیس جمهور در جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه 
استان فارس دستور داد این موضوع که بنا بر ملاحظاتی بیش از 
یک دهه بلاتکلیف مانده است، در دبیرخانه شورای عالی امنیت 
ملی با حضور مسئولان استان های فارس و هرمزگان بررسی و تعیین 

تکلیف شود.
سئوال اینجاست : آقای رئیس جمهور چه اتفاقی افتاده است که 
درکمتر از دوسال موضوعی که در دستور کار دو.لت نبود دوباره 
روی میز آمد ؟ این گونه مواضع جفا به مردم نجیب هرمزگان است 
که سالهاست با مردم فارس مراودات تجاری ،فرهنگی و اقتصادی 
باید دل ریش مردم هرمزگان را چرکین  دارند .این زخم تاکی 
به  فارس  اتصال  کند؟ واقعا همه مشکلات کشور حل شده که 
دریا اتفاق افتد ؟ آقای رئیس جمهور : برای تحقق این مصوبه غیر 

کارشناسانه چه اصراری وجود دارد ؟ 
آقای استاندار و مسئولین چرا سکوت ؟ 

این  بندرعباس و یک عضو  تنها رئیس شورای اسلامی شهر 
شورا بودند که در نود و هشتمین جلسه شورای شهر بندرعباس 
با  نظری  مصیب   . کردند  مطرح  را  خود  مواضع  صراحت  به 
مردم  و خویشتن داری  نجابت  از صداقت،  عده ای  اینکه  بیان 
می خواهند زخم کاری  افزود:  کردند،  استفاده  سوء  هرمزگان 
سال  سالیان  هرمزگان  کنند.مردم  وارد  استان  این  به  دیگری 
است که با مردم فارس مراوده دارند. به بهانه توسعه می خواهند 
محاسبات اقتصادی خودشان را رقم بزنند. راه سرمایه گذاری 
در هرمزگان بر هیچ کس بسته نیست.قرار است هرکس توسعه 
می خواهد به دریا وصل شود؟ اگر الان مردم هرمزگان بگویند 
ما برف می خواهیم آیا سپیدان را به هرمزگان می دهند و با آن 
موافقت می کنند؟ احمد کناری نژاد دیگر عضو شورای شهر 
افزون  به فارس  الحاق روستاهای هرمزگان  بندرعباس گفت: 
برخلاف  و  تنش زا  موضوعی  کارشناسی  مبنای  نداشتن  بر 
قاعده همگرایی ملی است.جناب رئیس جمهور شما را مدیری 
عدالتخواه می دانیم انتظارمان از شما جلوگیری از اتخاذ چنین 
تصمیمات غیرکارشناسانه از لحاظ نگاه عدالتگرایانه در استان 
هرمزگان است.البته احمد مرادی در تیرماه امسال ابرازداشت: 
کردن  مطرح  دارد  وجود  پارسیان  در  ظرفیتی  همچنین  وقتی 
موضوع انتزاع پارسیان و الحاق آن به استانی دیگر یعنی خیانت 
به استان هرمزگان و مردم آن که به هیچ وجه پذیرفته نیست.او 
در مجلس هم مراتب اعتراض مردم هرمزگان از تریبون مجلس 
به گوش مسئولان رساند آنچه مایه تعجب است انفعال برخی 
مسئولان استان در مقابل تحرکات تازه ای است که در استان 
جدید  دستور  صدور  به  را  جمهور  رئیس  و  شد  آغاز  فارس 
واداشت .سال ۱4۰۰مهدی دوستی، استاندار هرمزگان در حاشیه 
سفر به پارسیان )گاوبندی( گفت: از الحاق 5 روستای غرب 
پارسیان به استان فارس هیج خبری نیست و مردم با آرامش به 
زندگی خود ادامه دهند."سکوت معنا دار دوستی ، نمایندگان 
مجلس ، ائمه جمعه و جماعات در واکنش به تحرکات جدید 
مردم هرمزگان جادری می خواهند که   . است  نگران کننده 
سینه سپر کند و حتی در مقابل شکایت از او در دادگاه ،ذره ای 
عقب ننشیند .مردم هرمزگان قربان بازی یک استاندار شدند که 
نمک را خورد و نمکدان را به سنگ کوبید . و انگار قصد ندارد 
رویایش را متوقف کند . اما یقین بدانید که هرمزگان هرمزگان 
می ماند بدون اینکه وجبی از مرزهایش را از دست دهد ؟ این 
مردم مقابل هر زیاده خواهی و ترکتازی ایستاده اند و تاریخ گواه 
روشنی بر این مدعاست . سکوت هرمزگانیها را به پای نجابتشان 

بگذارید .

سکوت هرمزگانیها ، پای نجابتشان بگذارید سکوت هرمزگانیها ، پای نجابتشان بگذارید 
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جام باشگاه های فوتبال بانوان آسیا رسما آغاز شد و خاتون بم، قهرمان 
فصل گذشته لیگ برتر زنان، به عنوان نماینده ایران در این رقابت ها 
حضور پیدا کرده است که در اولین دیدارش مقابل تیم سیدنی استرالیا 
سه بر صفر شکست خورد. سحر ستاری مسئول کمیته پزشکی هیئت 
فوتبال استان هرمزگان به عنوان پزشک تیم خاتون بم را همراهی می 
کند. ستاری نایب رئیسی  هیئت پزشکی ورزشی استان هرمزگان را هم 
در کارنامه خود دارد.تیم خاتون بم نماینده فوتبال ایران در گروه ب 
این دوره از مسابقات با تیم های سیدنی استرالیا، هیوندای استیل کره 
جنوبی و اف سی نسف قارشی ازبکستان همگروه است. فوتبالیست های 
ایرانی در دومین دیدارشان پنجشنبه ۱۸ آبان از ساعت ۱3:3۰ به مصاف 
هیوندای استیل کره جنوبی خواهند رفت. مسابقات قهرمانی باشگاه های 
قرعه کشی  اساس  بر  می شود.  برگزار  آبان   2۱ تا   ۱5 آسیا  زنان 
گرفته اند.  قرار   B و   A گروه  دو  در  تیم  هشت  گرفته  صورت 

اف سی  بانکوک  چین تایپه،  هوالیان  ژاپن،  اوراوا  تیم های 
دارند.  قرار  گروه  دیگر  در  هند  کراکا  گوکولام  و  تایلند 
تایلند میزبان مسابقات گروه A و ازبکستان میزبان گروه B است.

مینی  دبل  قهرمانی  لیگ  مسابقات  در  هرمزگانی  ژیمناست 
علی  درخشید.امیر  خوش  کشور  های   باشگاه   DMT ترامپولین 
کشور  قهرمانی  لیگ  مسابقات  در  هرمزگانی  ژیمناست  احمدی 
رده  در  پسران   ترامپولین   مینی  دبل  های  رقابت  فینال  بازی  در 
سنی ۱۰-۹ سال که در سالن امام علی شهر الوند قزوین  به مدت 
های  رده  در  تیم   22 از  ژیمناست   32۰ حضور  با  و  روز  چهار  
ابوالفضل  کرد.  کسب  را  سوم  جایگاه  شد   برگزار  مختلف  سنی 
فینال  به  خجیر  مهدی  قربانی،  امیرحسام  براه،  چشم  آرش  افرند، 
دبل  رقابتهای  یافتند.  راه  رقابتها  از  دوره  این  ترامپولین  مینی  دبل 
شد.  برگزار  کشور  در  بار  اولین  برای   DMT ترامپولین  مینی 

رمضان  میلاد  مربیگری   به  استان  ژیمناستیک  منتخب  تیم 
ژیمناست   ۱۷ از  متشکل  کارگر  حمیدرضا  سرپرستی   و  پور 
سرمربی  همچنین  و  بود  شده  اعزام  ها  رقابت  از  دوره  این  به 
مسلم  و   مسابقات  فنی  سرپرست  عنوان  به  خضری  ناصر  تیم  

داشتند. حضور  مسابقات  این  در  داور  عنوان  به  محمدزاده 

و  بابایی  محمد  مرضیه  مربیگری  با  هرمزگان  دختران  ترامپولین  تیم 
سرپرستی  سعیده هلاکویی متشکل از ۱۹ ژیمناست در مسابقات لیگ 
قزوین  استان  در  که  کشور  ترامپولین  مینی  و  ترامپولین  های  باشگاه 
شهر  الوند برگزار شد عنوان قهرمانی را کسب کرد.در این مسابقات 
جایگاه  ژیمناست   5 و  یافتتند  راه  فینال  به  هرمزگانی   ژیمناست   ۱2
های  رقابت  نمودند.در  کسب  را  کشوری  سوم  و  دوم  انفرادی  های 
انفرادی بخش ترامپولین یسنا شجاعی مقام دوم انفرادی رده سنی -۱۱

۱2 سال،  تسنیم ملک زاده مقام سوم انفرادی رده سنی ۱2-۱۱ سال، 
هانیه سالاری مقام دوم انفرادی رده سنی ۱6-۱5 سال، نرگس شمس 
مقام دوم انفرادی رده سنی بزرگسال، در  بخش مینی ترامپولین مریم 
در  کرد.  کسب  را  سال  سنی۱3-۱4  رده  انفرادی  سوم  مقام  پورصابر 
رقابت های تیمی هرمزگان مقام اول تیمی در رده سنی ۱6-۱5 سال را 
کسب کرد. در مسابقات تیمی ودر  در رده سنی ۱2-۱۱ سال  هرمزگان 
دوم شد و در در رده سنی تیمی بزرگسال در مکان سوم ایستاد.اعضای 
تیم منتخب استان هرمزگان را آلما فاعلیان، آوین باقرزاده، ریحانه فقیهی 
نیا، نازنین زهرا سلجوقی، درسا رحمتی، تسنیم ملک زاده، پرنیا رشت، 
هانیه  فروزان،  درناز  نژاد،  سلطانی  نگاه  پورصابر،  مریم  شجاعی،  یسنا 
شمسایی،  پریا  عباسلو،  پرستش  زارعی،  سارا  سقایی،  سانیا  سالاری، 

دادند. می  تشکیل  شمس  نرگس  و  جوادی  بهاره  دریانوس،  آیدا 

ایجاد پیست اسکیت استاندارد  در بوستان های بندرعباس ایجاد پیست اسکیت استاندارد  در بوستان های بندرعباس 
با حضور مدیرکل ورزش و جوانان جلسه مشترک هیئت اسکیت استان برگزار شد.با حضور مدیرکل ورزش و جوانان جلسه مشترک هیئت اسکیت استان برگزار شد.

جایگاه  در  هرمزگانی  ژیمناست 
کشور  مسابقات  سوم 

قهرمانی دختران هرمزگان در مسابقات 
ترامپولین کشور 

هرمزگان  پزشکی  کمیته  مسئول 
ازبکستان در  بم  پزشک خاتون  جلسه مشترک هیئت اسکیت استان با حضور 

ورزش  مدیرکل  نسب  خادمی  مهری  مظفر 
شهردار  نوبانی  مهدی   ، استان  جوانان  و 
اسکیت  هیئت  رئیس  نظری  رضا  بندرعباس، 
استان هرمزگان و اعضا هیئت رئیسه این هیئت 
در محل دفتر شهردار بندرعباس برگزار شد.این 
جلسه پیرامون رشد و گسترش زیر ساخت های 
اسکیت در شهر بندرعباس برگزار شد و مظفر 
مهری خادمی نسب مدیرکل ورزش و جوانان 
استان هرمزگان با بیان این که شهر بندرعباس 
برخوردار  اسکیت  رشته  پتانسیل  و  ظرفیت  از 
گیرد  می  بر  در  را  زیادی  علاقمندان  و  است 

اظهار داشت : با توجه به این که رشته اسکیت 
برد جزء رشته های المپیکی محسوب می شود 
جهت  مناسب  های  ساخت  زیر  امیدواریم   ،

شهردار  نوبانی  مهدی  شود.  ایجاد  رشته  این 
ایجاد  خصوص  در  جلسه  این  در  بندرعباس 
شهر  بوستان  هر  در  استاندارد  اسکیت  پیست 

تا   : گفت  وی   داد.  مساعد  قول  بندرعباس 
دوهفته آینده عملیات کلنگ زنی یک بوستان 
به همراه پیست اسکیت برد استاندارد که یکی 
را  شود  می  محسوب  المپیکی  های  رشته  از 
در خیابان پردیس خواهیم داشت. رضا نظری 
رئیس هیئت اسکیت استان با اشاره به این که 
تنها پیست قهرمانی اسکیت استاندارد سرعت 
واقع در بوستان ولایت که ورزشکاران بسیاری 
را به تیم های ملی معرفی کرده است اظهار کرد: 
آسفالت این پیست احتیاج به احیا و ترمیم دارد 
که امیدوارم با حضور مدیرکل ورزش و جوانان 

و شهردار بندرعباس این موضوع حل شود.

ثبت رکود جدید غواصی در عمق  

حفظ شأن خبرنگاران و عکاسان ورزشی ضروری است 

فرزانه حیدری  از سوی شورای شهر میناب تجلیل شد

وحید سهرابی پور غواص هرمزگانی با شرکت در 
کمپ تمرینی درعسلویه توانست رکورد جدیدی 
 free( طناب  کشش  با  درعمق  غواصی  از 

سهرابی  وحید  کند.  ثبت  را   )immersion
هرمزگان  استان  در  آزاد  غواصی  مدرس  پور 
مربی گری  دوره  و  تمرینی  کمپ  در  شرکت  با 

شد؛  برگزار  شهرعسلویه  در  که  آزاد  غواصی 
توانست مسافت 5۱ متری با یک نفس را در مدت 
زمان 2 دقیقه و ۱۰ ثانیه به نام خود ثبت کند.این 

عمق یک رکورد برای استان هرمزگان در رشته ی 
 free( یا  طناب  کشش  با  درعمق  آزاد  غواصی 

immersion( محسوب می شود.

ورزشی  پیشکسوت  خبرنگار  رئیسی  محمود 
ویژه  چایگاه  به  توجه  عدم  از  هرمزگان 
خبرنگاران و عکاسان در سالن فجر بندرعباس 
به جایگاه  احترامی  بی   : گلایه کرد و گفت: 
فجر  سالن  در  ورزشی  عکاسان  و  خبرنگاران 

اوج  به  بندرعباس  فارس  خلیج  ورزشگاه  و 
به  موضوع  این  انکار  و  است  رسیده  خودش 

هیچ یک از مسوولان امر بر نمی خورد.
بی  آخرین  به  بخواهم  اگر  افزود:  رئیسی   
کنم  اشاره  خبرنگاران  جایگاه  به  احترامی 
ماه  آبان  هشتم  شنبه  سه  عصر  به  برمی گردد 
که برای تهیه گزارش بازی لیگ برتر بسکتبال 
بندرعباس  فجر  سالن  به  کشور  های  باشگاه 
مثلا  که  جایگاهی  به  همیشه  بویم.مثل  رفته 
ورزشی  عکاسان  و  خبرنگاران  جایگاه  نام  به 
است رفتم اما حتی یک صندلی خالی هم نبود 
تهیه گزارش  برای  سایر همکارانم  یا  بنده  که 
روی صندلی بنشینیم. سه خانم که جز عوامل 
خبرنگاران  جایگاه  در  بودند  بازی  برگزاری 
برای  جا  هم  ویژه  جایگاه  در  و  بودند  نشسته 
سوزن انداختن نبود و از معاون ورزشی گرفته 
تا جوانانی که اصلا برای ما شناخته شده نبودند 
در این جایگاه نشسته بودند و ادب هم حکم 
می کرد که نباید به این جایگاه برویم و برای 

خودمان حداقل یک صندلی مطالبه کنیم.این 
و  خبرنگاران  برای  بار  اولین  برای  موضوع 
نیفتاده  اتفاق  فجر  سالن  در  ورزشی  عکاسان 
فوتسال  مسابقات  برگزاری  موقع  در  و  است 
به  احترامی  بی  این  شاهد  هم  برتر  لیگ 
خبرنگاران و عکاسان ورزشی هستیم و تاکنون 
هم به کسی بر نخورده است. شاید باور نکنید 
وقتی یک خبرنگار پیشکسوت به جایگاه می 
آید و در به در دنبال یک صندلی برای خودش 

می گردد از خجالت آب می شویم.
که  نداریم  های  تیم  مسوولان  از  انتظاری 
در  خود  مسوولان  از  که  پذیرایی  حداقل 
جایگاه ویژه می کنند از خبرنگاران و عکاسان 
برای  را  حق  این  ولی  بکنند  هم  ورزشی 
خودمان قائل هستیم که یک صندلی برایمان 
فراهم شود که برای تیم خودشان گزارش تهیه 
از مشکلات خبرنگاران  ای  این گوشه  کنیم. 
بندرعباس  فجر  سالن  در  ورزشی  عکاسان  و 
در  خبرنگاران  جایگاه  مشکلات  اما  است 

مراتب  به  بندرعباس  فارس  خلیج  ورزشگاه 
بیشتر است.

در  خبرنگاران  برای  خاصی  جایگاه  که  اولا 
خبرنگاران  خود  و  است  نشده  گرفته  نظر 
جایگاه وسط روی به زمین را به خودشان در 
نظر گرفته اند. این جایگاه یکی دو بازی است 
اما شلوغی  است  بهتر شده  نظافت  نظر  از  که 
تمرکز  با  خبرنگاران  که  دهد  نمی  اجازه  آن 

بهتر گزارش خود را تهیه کنند.
برای  مناسب  جایگاه  یک  که  است  بهتر 
دیده  فارس  خلیج  ورزشگاه  در  خبرنگاران 
بیشتر  تمرکز  با  بتوانند  خبرنگاران  تا  شود 
خبر خود را تهیه کنند. امید است این حداقل 
سالن  در  ورزشی  خبرنگاران  از  را  حق 
از  بندرعباس  فارس  خلیج  ورزشگاه  و  فجر 
گرفتن  نظر  در  با  و  نشود  گرفته  خبرنگاران 
به  که  خبرنگارانی  به  مناسب  جایگاه  یک 
آیند  فارس می  یا ورزشگاه خلیج  سالن فجر 

احترام گذاشته شود.

از ورزشکاران و مدال  در راستای قدردانی 
شورای  اعضای  و  رئیس   ، ملی  آوران 
فرزانه  خانم  سرکار  از  میناب  شهر  اسلامی 
حیدری عضو تیم ملی والیبال نشسته ) نایب 
تجلیل   ) نگژو  ها  آسیایی  بازیهای  قهرمان 
سید   ، مراسم  این  حاشیه  در  آمد.  بعمل 
قدردانی  با  شورا  رئیس  نسب  هاشم  موسی 
از این ورزشکار ملی ، گفت : موفقیت های 
در  بانوان  تاثیرگذار  جایگاه  از  نشان  بانوان 
به  اسلامی  جمهوری  نظام  توجه  و  جامعه 
ورزش بانوان است.وی افزود : کسب مدال 
برنز بازی های آسیایی هانگژو ، سرکارخانم  
جمهوری  پرچم  اهتزاز  و  حیدری  فرزانه 
باعث خوشحالی ورزشکاران  ایران  اسلامی 
تصریح  شد.وی  کشور  و  استان  مردم  و 
آسیایی  های  بازی  سکوی  تصاحب   : کرد 
نشان  ملی  قهرمان  و  ورزشکار  این  توسط 
داد که هرمزگان  و شهرستان میناب دارای 

مختلف  سطوح  در  درخشان  استعدادهای 
میناب  شهر  اسلامی  شورای  است.رئیس 
ورزشکاران  تلاش  با   : کرد  امیدواری  ابراز 
و حمایت مسئولان کشوری و استانی شاهد 
موفقیت های بیشتر ورزشکاران هرمزگان در 
میادین بین المللی و ملی باشیم.رئیس شورای 
اسلامی شهر میناب   ، تجلیل از مدال آوران 
شهر  شورای  های  برنامه  از  را  قهرمانان  و 

فرزانه  آفرینی  افتخار   : داد  و.ادامه  دانست 
رقابت  بانوی شایسته هرمزگانی در  حیدری 
های والیبال نشسته بازی های آسیایی هانگژو 
و کسب مدال برنز و دیگر قهرمانان و مدال 
میهن  افتخارات ورزش  بر  باعث شد  آوران 
این  تبریک  ضمن  و  شود  افزوده  عزیزمان 
موفقیت بزرگ به مردم هرمزگان و قدردانی 
و  هرمزگانی  بانوی  این  مجدانه  تلاش  از 

هایی  تلاش  با  امیدواریم  ملی  قهرمانان 
همه  های  حمایت  با  و  گیرد  می  انجام  که 
این  آفرینی  افتخار  و  حضور  شاهد  جانبه 
بانوی شایسته و دیگر مدال آوران در سایر 
رقابت ها باشیم.گفتنی است ، در این مراسم 
شهرسازی  و  عمران  معاونت  سرپرست 
شهر  اسلامی  شورای  اعضای   ، شهرداری 

میناب ، ورزشکاران حضور داشتند .
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آغاز به کار آغاز به کار ۲۰۰۲۰۰ نیروی بومی در شرکت پالایش نفت آفتاب نیروی بومی در شرکت پالایش نفت آفتاب
هرمزگان  استان  ارشد  مسئولان  با حضور  بومی  2۰۰نیروی جوان 

فعالیت خود را در شرکت پالایش نفت آفتاب آغاز کرد.
شرکت نفت آفتاب به منظور تأمین نیروی انسانی بومی مورد نیاز 
خود در واحدهای عملیاتی و ستادی از بین داوطلبان بومی واجد 
گرایش های  و  رشته ها  در  تحصیلی،  مختلف  مقاطع  در  شرایط 
مهندسی شیمـی، مهندسی نفت، مهندسی عمران، مهندسی مکانیک، 
مهندسی برق، مهندسی کامپیوتر، حسابداری، مدیریت، مهندسی 
ایمنی، مهندسی شیمی، حقوق و... از بین فارغ التحصیلان دانشگاه ها 
تائید وزارت علوم، تحقیقات و  و مؤسسات آموزشی عالی مورد 

فناوری اقدام به برگزاری آزمون کرد.
بیش از 4هزار و 5۰۰ نفر در این آزمون استخدامی ثبت نام کردند که 
در مرحله اول آزمون کتبی توسط دانشگاه هرمزگان در اواخر مرداد 
ماه ۱4۰2 برگزار شد.در مرحله دوم 6۷۰ نفر از بین افراد داوطلب 
برای انجام مصاحبه تخصصی و عمومی دعوت به عمل آمد که پس 
از انجام مصاحبه های ذکر شده در دانشگاه، تعداد 2۰۰ نفر از شرکت 
نیروهای  آفتاب شدند.این  نفت   پالایش  کنندگان جذب شرکت 
جوان بومی طی مراسمی با حضور مسئولان ارشد استان هرمزگان 

فعالیت خود را رسماً در این مجموعه آغاز کردند.
مسئولان باید از بخش خصوصی حمایت قاطع داشته 

باشند
نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای اسلامی در مراسم آغاز 
بیان  با  آفتاب  نفت  پالایش  شرکت  جدیدالورود  نیروهای  کار  به 
کشور  در  شغل  میلیون  یک  سالانه  هستند  مکلف  دولت ها  اینکه 
ایجاد کنند، اظهار کرد: این مهم در بیان ساده است، اما تحقق آن 
اینکه همه  بر  با تاکید  بسیار سخت و دشوار می باشد.احمد مرادی 
دستگاه ها، نیروهای انسانی، مدیران و عوامل باید دست به دست هم 
دهند تا امر اشتغال زایی محقق شود، عنوان کرد: باید بدانیم که اگر 
اشتغال زایی دچار  بخش خصوصی به کمک دولت نمی آمد قطعاً 
کنیم. بخش خصوصی حمایت  از  باید  پس  می شد،  عمیق  بحران 

وی، افزود: استان هرمزگان جوانان تحصیل کرده زیادی دارد که از 
حاکمیت انتظار شغل دارند و این انتظاری به حق است.نماینده مردم 

هرمزگان در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه، شرکت پالایش 
نفت آفتاب فرصتی را برای استخدام جوانان استان فراهم کرده است، 
مطرح کرد: آزمون استخدامی که مرداد ماه برگزار شد که حدود پنج 
هزار نفر در این آزمون حضور داشتند.مرادی با اشاره به اینکه استان 
هرمزگان باید به قطب نفتی و پالایشگاهی کشور تبدیل شود، گفت: 
این استان برای تبدیل شدن به قطب پالایشگاهی کشور از ظرفیت های 
بی نظیری برخوردار است که این مهم براساس آمایش سرزمینی است.

وی دسترسی به راه های آبی، هوایی و ریلی را از جمله ظرفیت های 
استان دانست و تصریح کرد: جذب سرمایه گذار در استان باید افزایش 
یابد.نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای اسلامی، گفت: نگاه به 
بخش خصوصی باید عوض شود، مسئولان باید از این بخش حمایت 

قاطع و عملی داشته باشند.
مرادی در ادامه گفت : وقتی یک مجموعه سرمایه خود را به استان 
می آورد، اگر دچار مشکل شود باید همه برای رفع آن مشکل تلاش 

کنند.
احداث دبیرستان ابن سینا فعالیت ویژه نفت آفتاب  

احمد مرادی به مسئولیت  اجتماعی انجام شده توسط شرکت پالایش 
دبیرستان  صد  تا  صفر  ساخت  گفت:  و  کرد  اشاره  آفتاب  نفت 
ابن سینا سابق یکی از بزرگترین فعالیت های این مجموعه در حوزه 
 ، هرمزگان  مرکزی  حوزه  است.نماینده  اجتماعی  مسئولیت های 
خاطرنشان کرد: این مجموعه اقدامات زیادی در حوزه محیط زیست، 

بهداشت و درمان و ... انجام داده اند، که نشان دهنده نگاه مهربانانه 
مسئولان شرکت پالایش نفت آفتاب به مردم استان هرمزگان است.
هرمزگان تا سه سال آینده به مقام نخست صنایع نفت و 

پالایشی می رسد 
دکتر احسان کامرانی معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
هرمزگان با بیان اینکه 4۸ درصد از سواحل کشور در استان هرمزگان 
واقع شده است، اظهار کرد: در حال حاضر رتبه سوم صنایع نفت و 
پالایشگاهی را به خود اختصاص داده ایم.وی با تاکید بر اینکه، طی 
نفت  صنایع  نخست  مقام  در  قطعاً  هرمزگان  استان  آینده  سال  سه 
و پالایشی قرار خواهد گرفت، گفت: صنایع بزرگ به منظور رفع 
مشکل آبی خود باید در کنار دریا ساخته شوند.معاون سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی استاندار هرمزگان با تاکید بر اینکه طرح های توسعه ای باید 
بر اساس سند آمایش سرزمینی باشد، تصریح کرد: رشته هایی که در 
دانشگاه های استان تدریس می شود باید بر همین اساس باشد.این مقام 
مسئول با اشاره به اینکه شرکت پالایش نفت آفتاب کارهای بزرگی 
در حوزه مسئولیت اجتماعی، فرهنگی، بهداشتی و ... انجام داده است، 
و  سرمایه گذاری  رشد  حوزه  در  هرمزگان  استان  کرد:  خاطرنشان 
اشتغال زایی رتبه نخست کشور را کسب کرده است.دکتر کامرانی 
با اشاره به اهمیت اشتغال پایدار، عنوان کرد: شرکت پالایش نفت 

آفتاب در حوزه اشتغال زایی پایدار خوش درخشیده است.
پالایش نفت آفتاب پیشرو در ایجاد اشتغال پایدار

نیز در ادامه آئین  مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان 
شروع به کار نیروهای جدیدالورود شرکت پالایش نفت آفتاب با 
تقدیر از این شرکت، اظهار کرد: این مجموعه برای نیروهای خود 
عزت و شان خاصی قائل است.وی با بیان اینکه پالایش نفت آفتاب 
در جذب نیروهای جوان بومی پیش قدم است، تصریح کرد: این 
به  است.وی  بوده  پیشتاز  نیز  طبقه بندی  طرح  اجرای  در  شرکت 
حضور 5هزار نفر در آزمون استخدامی شرکت پالایش نفت آفتاب 
در مرداد ماه سال جاری اشاره کرد و گفت: با کارآفرینی می توان 
اشتغال زایی داشت و نرخ بیکاری را در استان کاهش داد که نمونه 

بارز آن این شرکت می باشد.
به ۱۱.5  استان هرمزگان در حال حاضر  بیکاری  نرخ    : وی گفت 

درصد رسیده است که در آینده نزدیک تک رقمی خواهد شد.
نخستین پالایشگاه تولید روغن هرمزگان ساخته می شود

مهندس محمد مهدی دوستی رئیس هیئت مدیره شرکت پالایش 
نفت آفتاب و موسس این مجموعه در ادامه این برنامه، اظهار کرد: 
امیدوارم فرهنگی در کشور ایجاد شود که نیروهای جوان و بدون 
سابقه در صنایع جذب شوند.وی با بیان اینکه عملکرد کارکنان یک 
شرکت می تواند موجب پیشرفت آن مجموعه و در نهایت افزایش 
نیروی انسانی شود، تصریح کرد: ابتدای امسال تعداد نیروهای مستقیم 
شرکت پالایش نفت آفتاب هزار و 5۱۷ بوده، که در حال حاضر تعداد 
کارکنان به 2 هزار و 4۰2 نفر رسیده است.وی به پروژه های توسعه ای 
شرکت پالایش نفت آفتاب اشاره کرد و ادامه داد: پروژه شیرین سازی 
و توسعه ۸ با ظرفیت 25 هزار بشکه در روز   طی هفته جاری راه اندازی 
شده است.مهندس دوستی به تاسیس نخستین پالایشگاه تولید روغن 
در استان هرمزگان اشاره کرد و افزود: با ایجاد این پالایشگاه، شرکت 
خواهد  کشور  روغن  کننده  تولید  پنجمین  آفتاب  نفت  پالایش 
نفت آفتاب تصریح کرد:  پالایش  شد.رئیس هیئت مدیره شرکت 
برنامه ما افزایش 3۰ درصدی منابع انسانی مجموعه در هر سال است.

وی گفت: یکی دیگر از برنامه های ما وارد کردن یک پلنت تولیدی 
با فناوری روز از کشور ایتالیا است تا بتوانیم از آن برای پروژه های بلند 

مدت شرکت )پروژه های یک سال آینده( استفاده کنیم.

فعالیت بیش از سه هزار کارشناس در سازمان نظام مهندسی کشاورزی 

دیگر  همچون  مهندسی  نظام  سازمان  گفت:  نصیری  رضا  حمید 
نظام های موجود در کشور نهادی صنفی - تخصصی است که رسالت 
به منظور  سازماندهی دانش آموختگان کشاورزی و منابع طبیعی را 
استفاده حداکثری و صحیح از علوم و فنون مهندسی کشاورزی و 
دارد.رییس سازمان  برعهده  فعالیت های کشاورزی  منابع طبیعی در 
سه هزار  افزود:  هرمزگان  طبیعی  منابع  و  کشاورزی  مهندسی  نظام 
و 4۰۰ مهندس و کارشناس در سازمان نظام مهندسی کشاورزی و 
منابع طبیعی هرمزگان در قالب شرکت های حقوقی و افراد حقیقی با 
ارائه روش های نوین علمی در راستای رونق و بهبود تولیدات، بخش 
کشاورزی را نظارت و راهبری می کنند. این سازمان برگزاری دوره ای 
آموزشی تخصصی، اشتغالزایی اعضا )طرح جذب ناظران و مشاوران 
)طرح نویسان((، انجام کارهای مربوط به رتبه بندی اعضای حقیقی و 
حقوقی، انعقاد تفاهم نامه همکاری با سازمان ها و ادارات خصوصی و 
دولتی در زمینه های مختلف و صدور مجوزها را برعهده دارند. نصیری 
تصریح کرد : براساس مصوبه مجلس، صدور مجوز از جهادکشاورزی 
و شیلات به سازمان نظام مهندسی واگذار شده است که البته میزان این 

واگذاری ها به تعاملات و ارتباطات نیز بستگی دارد.
نظام بخشی حوزه  کشاورزی از اهداف سازمانی است 

وی ضمن تعامل در راستای صدور مجوزها برای طرح های کشاورزی 
و منابع طبیعی یادآورشد: اعضای زیرمجموعه این سازمان در بیش 

از 3۰ رشته گرایش های مختلف حوزه کشاورزی و منابع طبیعی از 
جمله حوزه های زراعت، باغداری، گلخانه، دامپروری، منابع طبیعی، 
جنگل داری، مرتع داری، محیط زیست، شیلات، مکانیزاسیون و سایر 
در شرکت های این استان فعال هستند.نصیری با اشاره به اینکه جامعه 
رشته های  آموختگان(  )دانش  التحصیلان  فارغ  سازمان  این  هدف 
کشاورزی و منابع طبیعی هستند، بیان کرد: نظام مهندسی کشاورزی 
و منابع طبیعی هرمزگان آماده همکاری با فارغ التحصیلان دارد که 
فعالیت ها را به صورت میدانی به آن ها واگذار کند.رییس سازمان نظام 
مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی هرمزگان اظهار کرد: ایجاد فرصت 
اشتغال برای متخصصان بخش کشاورزی و شیلات با برون سپاری 
خدمات به این سازمان انجام می شود که برای بحث  برون سپاری از 
لحاظ اشتغالزایی به تناسب رشته هر کس متقاضی کار است، می تواند 
ورود کند. وی ضمن تعامل در راستای صدور مجوزها برای طرح های 
کشاورزی و منابع طبیعی یادآورشد: سازمان نظام مهندسی کشاورزی 
و منابع طبیعی همچون دیگر نظام های موجود در کشور نهادی صنفی- 
تخصصی است که رسالت سازماندهی دانش آموختگان کشاورزی و 
منابع طبیعی را به منظور استفاده حداکثری و صحیح از علوم و فنون 
مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی در فعالیت های کشاورزی برعهده 
دارد.نصیری، نظام بخشیدن به بخش کشاورزی را از دیگر اهداف این 
سازمان عنوان کرد و گفت: مهندسی سازی فرایند تولیدات کشاورزی 
و رسالت توسعه فردی مورد توجه این سازمان است و در راستای قانون 
تاسیس، نظام جامع دامپروری، افزایش بهره وری و نظام جامع گلخانه 

ای ابلاغ شده است.
بیشترین اعضای سازمان در بخش شیلات فعالیت دارند 

هرمزگان  طبیعی  منابع  و  کشاورزی  مهندسی  نظام  سازمان  رییس 
همچنین با اشاره به اعضای فعال این سازمان در بخش های مختلف 
و  کشاورزی  رشته های  در  سازمان  این  فعال  اعضای  تعداد  گفت: 

منابع طبیعی در استان یکهزار و ۱6 نفر است که بیشتر مربوط به بخش 
شیلات است.نصیری ادامه داد: ۹3 نفر از این افراد ناظر صید، ۸3 نفر 
مسوول فنی واحد تولیدی پرورش میگو، 64 ناظر شیلات، ۱36 مسوول 
فروشگاه سموم، 24 مسوول فنی کلینک ، 52 ناظر گلخانه، 3۰ ناظر 
دام و طیور، 3۰ ناظر دام و طیور، 22 ناظر محیط زیست و 2۷ ناظر 
بیان کرد: همچنین 2۱ نیروی ستادی، 2۹ نیروی  سوخت است.وی 
طرح   ۸۰ جهادکشاورزی،  مراکز  در  مستقر  نیروی   ۷۰ شهرستانی، 
نویس، ۱۷۰ کارشناس مراکز خدمات کشاورزی غیر دولتی و ۱۰۰ 
نفر نیز به عنوان کارشناس عوامل نظارتی در این سازمان عضو هستند.

این مسوول با اشاره به اینکه بیشترین درآمد نظام مهندسی کشاورزی و 
منابع طبیعی هرمزگان مربوط به رشته های بخش شیلات است، گفت: 
این امر به خاطر این است که حجم سرمایه گذاری در این بخش بالا 
بوده، مثلا یک سایت 2۰ هکتاری میگو 24۰ میلیارد ریال و سایت 
یکهزار هکتاری ماهی در قفس 5۰۰ میلیارد ریال سرمایه گذاری نیاز 
دارد که نخستین شرط سرمایه گذاری در این طرح ها نیز داشتن توان 

مالی است.
مجوز پرورش ماهی تیلاپیا در هرمزگان صادر شد 

رییس سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی هرمزگان با اشاره 
به اینکه پرورش ماهی تیلاپیا برای استان های ساحلی در دریا ممنوع 
شده است، گفت: با هماهنگی با استاندار هرمزگان، مجوز این آبزی 
در استان صادر شد.نصیری گفت: این نوع آبزی بسیار مقاوم بوده و در 
هر شرایطی رشد می کند و برای نخستین بار مجوز برای راه اندازی 5۰ 
سایت پرورشی گرفتیم و بنیاد برکت نیز به آن ها تسهیلات می دهد که 
می تواند مشکل گوشت سفید در استان را جبران کند.وی یادآورشد: 
اگر این 5۰ مجوز به 3۰۰ مورد برسد، حداقل نیازمند به کارگیری 3۰ 
تا 4۰ کارشناس مهندسی در بخش شیلات برای نظارت های غذاهی، 
لارو ریزی و برداشت این آبزی هستیم.این مسوول گفت: از طرفی 

دیگر نیز برای طرح های جهاد کشاورزی ۱۰۰ درصد و طرح های 
بخش شیلات۹۰ درصد کارها از سوی نظام مهندسی به کارشناسان 
و مهندسان این بخش واگذار شده است و شاید تنها استانی هستیم که 
هرکس فارغ التحصیل حوزه جهادکشاورزی و منابع طبیعی بوده، برای 

آن کار به صورت میدانی مهیاست.
47 هزار هکتار اراضی مستعد پرورش میگو هستند 

با  منابع طبیعی هرمزگان  نظام مهندسی کشاورزی و  رییس سازمان 
اشاره به اینکه این استان 4۷ هزار و ۷۱۰ هزار هکتار اراضی پرورش 
میگو در دست مطالعه دارد، گفت: از این میزان 25 هزار و ۹۱5 هکتار 
واگذار شده است.نصیری یادآورشد: ۱۱ هزار و ۷6 هکتار از اراضی 
واگذار شده در حال بهره برداری و ۱4 هزار و ۸3۹ هکتار نیز در حال 
احداث است.وی بیان کرد: همچنین برای هشت هزار و 256 هکتار از 
اراضی پرورش میگو، موافقت اصولی از سوی سازمان نظام مهندسی 
اختیار شرکت شهرک های  در  هکتار  و ۹۷۸  هزار  صادر شده، ۱3 
کشاوورزی قرارگرفه و 2 هزار و ۸3۸ هکتار نیز در اختیار سازمان 
نظام مهندسی است.این مسوول ادامه داد: بیش از 4۰ موافقت اصولی 
تکثیر میگو نیز مجوز صادر شده که 25 واحد با ظرفیت عملیاتی چهار 
هزار و ۷۰۰ میلیون قطعه در حال بهره برداری و 22 واحد نیز با ظرفیت 
عملیاتی پنج هزار و 6۰۰ قطعه در حال احداث است.نصیری با اشاره به 
اینکه در حال حاضر چهار سایت میگو با ظرفیتی نزدیک به 2 هزار 
هکتار نیز در استان تعیین تکلیف شده است،اضافه کرد : پرورش میگو 
و همچنین برق رسانی به مزارع پرورش میگو جزو طرح های پیشران و 
تحول آفرین است که در سفر آینده رییس جمهور به این استان بخش 

قابل توجهی از این طرح ها آماده و مورد بهره برداری قرار می گیرد.
وی گفت: در روستای شهدادی حاجی آباد نیز 3۰۰ هکتار گلخانه 
برداشت  این گلخانه  اندازه  به  استان کشور  دارد که شاید 6  وجود 

محصول نداشته باشند.


